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دلیل بنیادی 
برای افزایش نرخ 

ارز وجود ندارد

صفحه2

بازار سهام به سبب نامعلوم بودن افق پیش روی مذاکرات 
احیای برجام در این روزها بسیار بلاتکلیف عمل کرده است.

بلاتکلیفی بازار ســرمایه بهترین اصطلاحی است که این 
روزها می توان در رســانه ها، فعالان بازار و نوسان قیمت ها به 
وضوح مشــاهده کرد. در خیلی از صنایع متوسط نمادهایی 
با پی به ای ۵ تا ۶ به وفور پیدا می شــود. در گروه های بزرگتر 
نیز وضعیت به همین صورت اســت و بازار آماده رشد است . 
در حالی که این وضعیت برای رســیدن کلیت بازار به تعادل 
امیدوارکننده است و سهام های شرکت های کوچک بیشتر مورد 
اقبال قــرار گرفته اند، اما مهمترین دلیل ریزش این روزهای 
بورس به کاهش قیمت دلار برمی گردد. احتمال ورود قیمت 
دلار به کانــال پایین تر در صورت توافق وجود دارد و همین 
مساله سبب خروج پول از نمادهای صادرات محور درروزهای 
اخیر بوده اســت اما دلیل دیگر نقد کردن سرمایه تعدادی از 
سهامداران از بورس به علت ثبت نام در مرحله دوم سامانه جامع 
فروش خودور بوده اســت که اتفاقا آزاد شدن پول های بلوکه 
شده از 2۴ خرداد، امکان برگشت این پول ها را دوباره به بورس 
با توجه به ارزنده تر بودن این بازار نسبت به سایر بازارها زیاد 
کرده اســت.در این شرایط، بازار سهام به سبب نامعلوم بودن 
افق پیش روی مذاکرات احیای برجام در این روزها بســیار 
بلاتکلیف عمل کرده اســت. این رویکرد بازار به آن معناست 
که در شــرایط کنونی به سبب ابهام فعالان اقتصادی نسبت 
به آینده، بورس نیز رویکرد معینی درباره سرمایه گذاری حتی 
در کوتاه مدت ندارد. اما با توجه به اصلاح قیمت های بیشــتر 
نمادها، به نظر شرایط به زودی برای برگشت بازار و زیاد شدن 
ارزش معاملات آماده خواهد بود.با این حال، هیچ چیز برای 
بازار بدتر از بلاتکلیفی و سردرگمی سرمایه.گذارانش نیست. 
در این وضعیت برخی از سیاست گذاران کلان با به راه انداختن 
موج های مصنوعی در بازار سعی در دادن شوک و رونق مقطعی 
آن دارند. صحبت های افراد مختلف در مورد اعداد شــاخص، 
مقایسه با سال ۹۹ یا مواردی از این قبیل باعث بی اعتمادی 
ســهامداران به بازار خواهد شد.اما بهترین استراتژی در این 

شرایط برای سهامداران چیست؟ 
استراتژی اولین کلمه ای است که هر شخص در بدو ورود 
به دنیای ســرمایه گذاری و مدیریت باید بشنود و برای خود 
داشته باشد. سهامداران نباید با دارایی های خود احساسی و 
هیجانی رفتار نکنند، آن دسته از سهامدارانی که تمایل به ورود 
در بازار دارند، باید همه جوانب را قبل از ورود بررسی کنند و 
سپس در زمان و موقعیت مناسب وارد شوند و اگر دانش این 
کار را ندارند، از افراد و شــرکت های متخصص کمک بگیرند 
و خودشان به طور مستقیم وارد بازار سرمایه نشوند.بهترین 
گزینه برای این افراد شرکت های سبدگردانی و صندوق های 
ســرمایه.گذاری است اما در صورتی که خود اقدام به ورود به 
طور مستقیم به بازار کردند، باید با مدیریت ریسک بیشتر اشنا 
شوند. کلمه ریسک بیشتر افراد را به یاد خطر و ضرر می اندازد؛ 
اما ریسک، موقعیتی اســت که از ترکیب خطر و فرصت به 
دســت می آید. مدیریت سرمایه و ریسک به صورت مدیریت 
حرفه ای انواع دارایی ها، چه دارایی های ملموس مانند مسکن 
و چه دارایی های ناملموس مثل سرقفلی و ارزش برند، برای 
تحقق اهداف سرمایه گذار تعریف می شود. استراتژی مناسب 
برای سرمایه گذاریِ هر فرد با دیگری متفاوت است. عواملی 
مثل میزان تحصیلات و سواد مالی، سن، میزان درآمد، میزان 
سرمایهی اولیه، ریسک پذیری و ... باعث پیدایش استراتژی های 

متفاوت سرمایه گذاری می شود.

یادداشت

خط و نشان قایدی 
برای ستاره های 
بارسلونا

 کاهش قیمت
  مسکن
 در کشور

 جهش طلا به
 سبک گربه 
مُرده!

درآمدهای دولت ۵۱ درصد 
افزایش یافت 

 استفاده از ذرت های دامی در
 صنایع غذایی چرا و چگونه؟

تامین برق صنایع مطابق برنامه 
توافق شده

رعایت ۸۰ درصد مشترکان برق 
الگوی مصرف

مدیرعامل شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی 
برق ایران گفت: بــرق صنایع در بخش های 

مختلف مطابق با برنامه ای...

ذرت های دامی ارز یارانه ای دارند و ســایر 
ذرت ها از جملــه ذرت های مصرفی صنایع 

غذایی از این موهبت محروم هستند...

داود منظور گفت: مجموعــه اقدامات در 
ســازمان برنامه باید به این سمت باشد که 

بانک مرکزی بتواند سیاست...

   رئیس گروه بهره وری و مدیریت مصرف انرژی 
توانیر گفت:۸۰ درصد مشترکان برق زیر الگوی 

مصرف، ۱۰درصد بین الگو تا ۱.۵برابر الگو...
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پیمان هوشمندیان

 چرا بورس حال و روز 
خوبی ندارد؟
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بخش قابل توجهی 
از مطالبات گندم 
کاران تا پایان مرداد 
 پرداخت 
می شود
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اقتصاد ایران در حال رها شدن از دام عدم سرمایه گذاری

اقتصاد ایران در حال رها شدن از دام عدم سرمایه گذاری
مرتضی قدیمی  -   سخنگوی اقتصادی دولت گفت: دهه ۹۰ دهه افول تمام شاخص های اقتصادی بود، اما با اقدامات دولت سیزدهم از دام عدم سرمایه گذاری و رشد صفر درصد رها شدیم.

احسان خاندوزی : تلاش 
دولت سیزدهم این بود که 
بنیان های رشد بلندمدت 

تقویت شود و امروز مبتنی 
بر آمار و اطلاعات در زمینه 

سرمایه گذاری در حوزه 
ماشین آلات و ساختمان، 
روند سرمایه گذاری کاملًا 

تغییر کرده است و در سال 
۱4۰۱ با حدود 6.۷ درصد 

 رشد سرمایه گذاری
 مواجه بودیم.

  بازار، دستوری تنظیم نمی شود
عباس علی آبادی امشب در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: 
وزارت صمت در شــرایط سختی به ســر می برد و عده ای 
حواشــی زیادی برای وزرا درست می کنند که این حواشی 
موجب می شود که کمتر به موضوعات اصلی بپردازند ولی ما 
تلاش می کنیم تا حواسمان را در وزارتخانه روی موضوعات 

اصلی جمع کنیم.
وزیر صمت افزود: شــاید یکی از کارهایمان این باشد که 
با رصد مســائل در چارچوب اهداف کلان و اسناد بالادستی 
کشور با رعایت تعهد به مردم سعی کنیم که وزارتخانه را به 
ســمت هدف های اصلی هدایت کنیم چون شرایط به اندازه 
کافی ســخت است؛ من در این دوره تمام تلاشم را می کنم 
که وزارت صمت مؤثر باشد. یکی از اتفاقات بد این است که 
مدیران کارهــای خوب زیادی انجام می دهند اما کار خوب 

آنها خیلی ارزان قیمت و کم ارزش است.
وی تاکید کرد: شاید مهم ترین کاری که در حوزه صنایع 
بتــوان انجام داد بالا بــردن کیفیت و رقابت پذیر کردن آن 
اســت و برای این کار باید به سمت صادرات حرکت کنیم؛ 
در واقع باید جامعه و بازاری که تعریف می کنیم بازار کیفی 

باشد بنابراین ما بر توسعه صادرات تاکید داریم.
علی آبادی با بیان اینکه توسعه صادرات نیازمند اقداماتی 
اســت، گفت: باید دیپلماسی اقتصادی را تقویت و بازارهای 
صادراتی را شناسایی کرد. لازم است زمینه ها را برای تجارت 
فراهم کنیم و باید استانداردهای کشورهای هدف را بشناسیم 

و خودمان را با آنها تطبیق دهیم.
وی اضافه کرد: من فکر می کنم در حوزه خودرو وقت آن 
رســیده که از خودروهای گذشته دست برداریم و به سمت 

خودروهای روز حرکت کنیم.
وزیر صمت افزود: برقی ســازی پدیده آینده نیست بلکه 
پدیده روز است و حیف است که ما از این فرصت استثنایی 
استفاده نکنیم زیرا در این فرصت می توان خیلی مشکلات 
را حل کرد. الان اختلاف نظر بین کارشناســان در خصوص 
برقی بودن و غیر برقی بودن خودرو نیست بلکه اختلاف نظر 

در میزان ذخیره سازی انرژی است.

  قیمت نفت کاهشی شد
قیمت نفت در معاملات صبح چهارشنبه بازار آسیا تحت تاثیر نگرانی ها نسبت به کندی تقاضا از سوی 

چین که بزرگترین واردکننده نفت در جهان است، کاهش پیدا کرد.
 بهای معاملات نفت برنت با ۱۵ سنت معادل ۰.2 درصد کاهش، به ۸۶ دلار و دو سنت در هر بشکه رسید. 
بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۱۷ سنت معادل ۰.2 درصد کاهش، به ۸2 دلار و ۷۵ 

سنت در هر بشکه رسید. هر دو شاخص روز گذشته حدود یک دلار افزایش داشتند.
چی یوکی چن، تحلیلگر ارشد شرکت "سانوارد تردینگ" در این باره گفت: تداوم نگرانی ها نسبت به 
کندی احیای اقتصاد چین و تقاضا برای سوخت، باعث شده است قیمت نفت برای رشد بیشتر، تقلا کند.

همچنین نگرانی هایی نسبت به کندی تقاضا در آمریکا و اروپا به دلیل مجموعه افزایش نرخ های بهره که 
صورت گرفته است، وجود دارد و روند صعودی قیمت ها را محدود کرده است.

وی پیش بینی کرد که وست تگزاس اینترمدیت تا پایان ماه میلادی جاری در محدوده ۷۵ تا ۸۵ دلار 
در هر بشکه معامله خواهد شد.

هر دو شاخص هفته گذشته برای ششمین هفته متوالی افزایش یافتند که طولانی ترین روند افزایشی از 
دسامبر سال 2۰2۱ تا ژانویه سال 2۰22 بود و تحت تاثیر کاهش عرضه اوپک پلاس و دورنمای محدودتر 
شدن عرضه و معرفی تدابیر محرک مالی چین روی داد.آمار تورم چین روز چهارشنبه نشان داد شاخص 
قیمت مصرف کننده در ژوییه برای نخستین بار از فوریه سال 2۰2۱، کاهش سال به سال داشته و تورم 

منفی این اقتصاد را که در حال احیای پساکرونایی است، بارز کرد.

  تسهیل مجوز کسب و کار
خاندوزی در مورد مجوزهای کسب و کار اظهار داشت: تا 2 سال قبل اگر جوانی قصد 
گرفتن مجوز کسب و کار داشت باید ماه ها در صف دریافت و رفت و آمد بین سازمان های 
مختلف و یا روندهای نامناسب گرفتار می شد. اولین گامی که در این زمینه برداشتیم، 
شفاف کردن تمام شروط مجوزها در دستگاه های صادر کننده بود. چون دستور شخص 

آقای رئیس جمهور بود موفق شدیم که بر مقاومت ها غلبه کنیم.
وی افزود: تا امروز ۶2۰ هزار مجوز کسب و کار به شکل آنلاین به کارآفرینان کشور 
اعطا شده است. همچنین امروز ۱۰۰ هزارمین پروانه کسب یا مجوز صنفی به صورت 
برخط و آنلاین صادر خواهد شــد.خاندوزی در ادامه گفت: در بخش خصوصی ظرفیت 
تأمین مالی و سرمایه گذاری های جدید مالی در بورس و صنایع بورسی که در سال ۱۴۰۱ 

انجام داده اند حدود ۱۰۰ هزار میلیارد تومان بیش از قبل موجب سرمایه شده است.
خاندوزی با بیان اینکه کشور قریب به یک دهه نرخ رشد صفر اقتصادی را تجربه کرده 
است، اظهار داشت: اگر متوسط نرخ رشد اقتصادی کمتر از یک درصد را در طول ۸ دولت 
سال قبل با رشد اقتصادی سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ که بیش از ۴ درصد را به ثبت رسانده 
اســت، مقایسه کنیم، مشخص می شود اراده و اولویت تیم اقتصادی دولت سیزدهم در 
بخش حقیقی اقتصاد آن است که بتواند از طریق سیاست های اقتصادی در قالب بودجه 
سنواتی، کشور را به ریل توسعه و رشد اقتصادی باز گرداند.وی به مالیات اشاره کرد و 
گفت: در دو سال اخیر بیش از 2.۴ میلیون مودی جدید مالیاتی شناسایی شدند. کاهش 
۷ درصدی نرخ مالیات بر تولیدکنندگان نیز در تاریخ کشــور بی سابقه است. تا پیش 

از سال ۱۴۰۰ به طور متوسط 3۶۰ هزار نفر مودی جدی مالیاتی شناسایی می شدند.

  همت دولت برای مولدسازی اموال
خاندوزی همچنین در خصوص مولدسازی دارایی های دولت تا پایان سال جاری گفت: 
مولدسازی دارایی های دولت در بودجه های سنواتی درج می شد اما عملکرد بسیار اندکی 
داشت. با توجه به آسیب شناسی که صورت گرفت، ساز و کارها به نوعی چیده شد که 
امیدواریم بخش عمده ای از عدد مصوب قانون بودجه سال ۱۴۰2 که چند ده برابر سال 
قبل است و جهش بسیاری خوبی را دارد، محقق کنیم. با توجه به این تکلیف چند ده 
برابری، از ظرفیت های جدید هیأت عالی استفاده خواهیم کرد.وی ادامه داد: در عین حال 
تا پایان تیرماه از محل مولدسازی دارایی های دولت 3 برابر ۴ ماهه اول سال قبل وصول 
درآمد صورت گرفته است. اما با توجه به بازگشایی تالار معاملات اختصاصی و هم چنین 

تسریع روند قیمت گذاری، سرعت این مسئله افزایش خواهد یافت.

 احســان خاندوزی امروز در نشســت خبری به حوزه چشم اندازه 
رشد و مبانی رشد اقتصادی که سرمایه گذاری است اشاره کرد و اظهار 
داشــت: دهه ۹۰ دهه افول بسیاری از شاخص های اقتصادی است، در 
حوزه سرمایه گذاری نه تنها اقتصاد ایران رشد نکرد و حتی درجا نزد 

بلکه حدود ۴۷ درصد کمتر از قبل شد.

  دهه سخت ۹۰ برای اقتصاد ایران
ســخنگوی اقتصادی دولت افزود: مقایسه دهه ۹۰ با سال ۱۴۰۱ 
نشــان می دهد که وقتی در کشور تشکیل سرمایه ثابت ماشین آلات 
و ســاختمان به ترتیب حدود ۶۱ درصد و ۴۱ درصد کاهش یافت در 

نتیجه رشد اقتصادی ضربه خورد.
وی با بیان اینکه زمانی در کشــور عنوان می شد که مردم به خادم 
نیاز ندارند و مردم مدیر می خواهند، اما آن نگاه در پشت درهای بسته 
تصمیماتی را اتخاذ می کرد که منجر به افول شاخص های اقتصادی شد، 
گفت: تلاش دولت سیزدهم این بود که بنیان های رشد بلندمدت تقویت 
شود و امروز مبتنی بر آمار و اطلاعات در زمینه سرمایه گذاری در حوزه 
ماشین آلات و ساختمان، روند سرمایه گذاری کاملًا تغییر کرده است و 

در سال ۱۴۰۱ با حدود ۶.۷ درصد رشد سرمایه گذاری مواجه بودیم.
خاندوزی افزود: شــاخص های رشد در کشور ما و افزایش قیمت ها 
در دهه ۹۰ به گونه ای دچار سخت جانی شدند که نه رشد اقتصادی به 
راحتی افزایش و نه تورم به راحتی کاهش می یافت. این مسئله ناشی از 
این بود که اقتصاد ایران در دام و تله رشد پایین و سرمایه گذاری صفر 
و منفی گرفتار شده بود.وی ادامه داد: اما با سیاست های اصلاحی دولت 
سیزدهم و اقدامات صورت گرفته، این روندها اصلاح شد و شاخص ها رو 
به بهبود رفت امیدواریم روند سال ۱۴۰۱ در سال ۱۴۰2 و سال های آتی 
ادامه یابد تا از دام رشد پایین و سرمایه گذاری صفر و پایین خارج شود.

سخنگوی اقتصادی دولت در ادامه اظهار داشت: در موضوع ایجاد 
اشتغال، در دهه ۹۰ تحرک جدی در سیاست های اشتغالزایی در کشور 
به چشم نخورد.وی افزود: ثمره این بی توجهی، قفل شدن نرخ بیکاری 
کشور و اشتغال بود که یا اعداد ثابت بود یا دهم درصدی تغییر می کرد؛ 
دولت گذشته الگویی جز پاس دادن چالش ها به آینده و موکول کردن 

حل مسائل به مذاکرات خارجی نداشت.خاندوزی یادآور شد: با اقدامات 
انجام شده در 2 سال گذشته، همزمان افزایش نرخ مشارکت اقتصادی و 
کاهش نرخ بیکاری حاکی از حرکت متغیرهای بازار کار کشور به سمت 
و سوی مثبت است؛ این اتفاق در فصول مختلف ادامه داشته است. نرخ 
بیکاری ۸.2 درصد بهار امسال در کنار ارقام چند فصل قبل که حاکی از 
کاهش مستمر بیکاری است؛ حکایت از اصلاح روند به سمت بهبود دارد.

وی تاکید کرد: نرخ بیکاری در 2 ســال دولت ســیزدهم بیش از 
۴.۴ درصد کاهش پیدا کرده و تعداد شــاغلان کشور یک میلیون نفر 

افزایش یافته است.

  افزایش بودجه عمرانی
خاندوزی در مورد حوزه عمرانی گفت: در سال گذشته بیش از 2۷3 
هزار میلیارد تومان پرداخت بودجه عمرانی از ســوی سازمان برنامه و 
بودجه داشتیم؛ یعنی دولت بیش از ۱۰۰ درصد بودجه عمرانی مصوب 
خود را محقق کرده است.وی ادامه داد: بعد از سال های طولانی شاهد 
هستیم که بودجه عمرانی کشور بیش از ۱۰۰ درصد محقق می شود و 
نسبت به سال ۱۴۰۰ بالغ بر ۹۷ درصد رشد را ثبت می کند.وزیر اقتصاد 
اضافه کرد: پس در کنار احیای پروژه های معطل مانده اقتصادی، تحریک 
اقتصادی هم صورت گرفته و کشور تبدیل به کارگاه عمرانی شده است.

سخنگوی اقتصادی دولت با اشاره به ناترازی هایی کشور در حوزه انرژی 
و برق، تصریح کرد: در شرایطی دولت را تحویل گرفتیم که تأمین آب 
و برق کشور نیز به برخی مسائل خارجی گره خورده بود و برنامه ریزی 
برای قطعی های ۸ ساعته در نظر گرفته بودند.وی افزود: اگرچه امروز 
کمبود تأمین برق در صنایع و بخشی از حوزه خانگی وجود دارد ولی 
عدد ۱۵ هزار مگاوات ناترازی برق کشــور )در شروع دولت سیزدهم( 
از طریق ایجاد ۷ هزارمگاوات ظرفیت جدید، امروز به ۸ هزار مگاوات 

کسری کاهش یافته است.
وزیر اقتصاد اضافه کرد: بنابراین ناترازی های انرژی که میراث دهه 
۹۰ است، در دولت سیزدهم با سرعت خوبی در حال کاهش است. توجه 
کنید که کشور در شرایطی بود که برخی ها می خواستند آب در لوله ها 

نباشد، برق در سیم ها و گاز در بخاری های منازل مردم.
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درآمدهای دولت ۵۱ درصد افزایش یافت 
مریم لطفی      |    داود منظور گفت: مجموعه اقدامات در سازمان برنامه باید به این سمت باشد که بانک مرکزی بتواند سیاست کنترل نقدینگی و پایه پولی را به 

خوبی انجام دهد.

وزیر جهاد کشاورزی در نخستین نشست خبری خود با اهالی رسانه گفت: ۴۶ درصد از مطالبات گندم کاران پرداخت شده و قرار است بخش قابل توجهی دیگر تا پایان مرداد نیز پرداخت شود.
 نیکبخت با تاکید بر نقش رسانه ها، گفت: در انجام فعالیت ها اعتقاد به رسانه دارم و از ظرفیت رسانه ها استفاده می کنم. تمام تلاش من این است که بدون کار کارشناسی امری انجام 
نشود. از این رو از کمک هر کس، در هر کجا با آغوش باز استقبال می کنیم زیرا ادعا ندارم در این مسؤولیت همه چیز را می  دانم بلکه برای اجرای بهتر برنامه ها باید از تمام ظرفیت های 

موجود بهره برد.
وی ادامه داد: عهد بســتم و در ســابقه اجرایی خود اثبات کرده ام بر خلاف نظر مردم صحبت نمی کنم، واقعیت ها را شــفاف می گویم حتی اگر در جایی خطایی کرده باشــم و بابت آن 
عذرخواهی خواهم کرد.وزیر جهاد کشاورزی در ادامه سخنان خود با بیان اینکه سیاست گذاری با وزارت جهاد کشاورزی است اما کار اصلی از سوی بهره برداران و فعالان بخش کشاورزی 

انجام می شود، گفت: وزارت وزارت جهاد کشاورزی باید به گونه ای ریل گذاری کند که تولیدکننده بدون دغدغه فعالیت داشته باشد.

بخش قابل توجهی از 
مطالبات گندم کاران تا 

 پایان مرداد پرداخت 
می شود

  املاک کشور، اسیران مشــاوران ملکی 
شده است

نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: حدود 
١٨۵ هزار مشاور املاک مجاز فعال هستند؛ اگر این 
عدد را به جمعیت کل کشور تقسیم کنیم، به ازای 
هر ۴۴٠ نفر یک مشــاور املاک وجود دارد، حال 
اینکه مگر هر ۴۴٠نفر نیاز به معامله مسکن دارند؟

داود بیگی نژاد، نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک 
با اشاره به ضرورت ساماندهی بازار مسکن و کنترل 
مشاور املاک گفت: تنها در منطقه تهران و منطقه 
شــمیرانات حدود ١٢ هزار واحد صنفی مشــاور 
دارای پروانه کســب فعال هســتند و با احتساب 
فعالیت افراد بدون جواز در این حوزه به طور قطع 
حداقل باید ٢٠ الی ٣٠ درصــد به این عدد اضافه 
کنیم. بنابراین کنترل این تعداد مشاور املاک غیر 

قابل انجام است. 
وی تاکید کرد: اگر به صورت میانگین در هر یک 
از این واحد های صنفی ۵ نفر هم مشــغول به کار 
باشند تنها در ٢٠ منطقه تهران همراه با شمیرانات 
۶٠ هزار نفر در این مشاوران املاک فعال هستند و 
این افراد باید در سطح شــهر برای خود کار ایجاد 
کنند، در این شرایط به طور قطع بازار مسکن دچار 
خلل می شــود چراکه احتمال دارد عده ای از این 
افراد به ویژه کسانی که فاقد پروانه هستند به صورت 
سیستمی و پارتیزانی وارد محلات می شوند و قیمت 
محلات را تغییر می دهند. باید دید شهر تهران به 

این تعداد مشاور املاک نیاز دارد؟ 
نایب رئیــس اتحادیه مشــاوران امــلاک با بیان 
اینکه حــدود ١٨۵ هزار مشــاور امــلاک دارای 
پروانــه کســب و مجاز در ســطح کشــور فعال 
هســتند ، گفــت: اگر این عــدد را بــه جمعیت 
 کل کشــور تقســیم کنیم بــه عبارتی بــه ازای

 هر ۴۴٠ نفر یک مشــاور املاک وجود دارد، حال 
اینکه مگر هر ۴۴٠نفر نیاز به معامله مسکن دارند؟ 
در واقع در ارتباط با مشاوران املاک یک فاجعه در 

حال رخ دادن است. 
بیگی نژاد ادامه داد : یک بســتر رها برای فعالیت 
مشاوران املاک ایجاد شده و می خواهیم افرادی 
در این بستر رها فعالیت می کنند، تابع قانون هم 
باشند و تنها راهکار اجرای این اقدام این است که 

ورودی های این شغل کنترل شود. 
وی درباره ارتقای سواد و مدرک تحصیلی مشاوران 
املاک از سیکل به دیپلم اظهارداشت: حداقل سواد 
برای مشاوران املاک در حال حاضر دیپلم است و 
قبل از آن تابع از قانون نظام صنفی سواد خواندن و 

نوشتن برای این افراد کفایت می کرد.
نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه 
اگر می خواهیم بازار مسکن را ساماندهی کنیم باید 
به افرادی اجازه ورود به این شــغل بدهیم که یک 
مسیر صحیحی را طی کرده باشند، گفت: در حال 
حاضر اسیر یک تعداد مشاوران املاک هستیم که 
تعداد عمده آنها مشاوران املاک غیر مجاز هستند و 
البته در مشاوران املاک مجاز هم از این افراد وجود 
دارد به صورت سازمان یافته در حال تخلف هستند. 

   جزئیاتی از ســفر به عراق برای تقویت 
زیرساخت های ارتباطی اربعین

با توجه به نزدیک بودن ایام اربعین و سفر زوار ایرانی 
به عراق، اخیرا مســوولان حــوزه ارتباطات ایران 
سفری سه روزه به این کشور برای بررسی و تقویت 
زیرساخت های ارتباطی در اربعین و ارائه سرویس 

بهتر و باکیفیت داشتند.
 با نزدیک شدن به ایام اربعین تلاش برای تسهیل 
سفر زائران در صدر برنامه های مسئولان از جمله 
وزارت ارتباطات قرار گرفته است. به طور مثال در 
دو هفته اخیر جلسات متعددی با وزارت ارتباطات 
کشور عراق جهت همکاری در این زمینه انجام شده 
است.درباره ارائه بسته های رومینگ به زوار ایرانی، 
طبق گفته مســوولان با توجه به اینکه رومینگ 
در عراق و ایران خصوصی است، وزارت ارتباطات 
در تلاش اســت از ابزارهایی که در اختیار وزارت 
ارتباطات هر دو کشور وجود دارد، استفاده کنند و 
بتوانند بسته های بهتری برای رومینگ از عراق به 

کشور جمهوری اسلامی ایران تعریف کنند.
از سوی دیگر وزارت ارتباطات عراق قرار است در 
طول مســیر پیاده روی نقاطــی را روی وای فای، 
رایگان در اختیار زوار قرار دهد. مجموعه ای از این 
اقدامات در نظر گرفته  شــده که در آینده نزدیک 
به زائرین اعلام خواهد شــد. در همین رابطه امیر 
محمدزاده لاجوردی - جانشین وزیر ارتباطات و 
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، 
سفری به عراق در راستای تقویت زیرساخت های 

ارتباطی در اربعین با مقامات عراقی داشتند.
وی به تازگی اعلام کرده در سفر به عراق، مذاکرات 
فشرده ای با مجموعه های مختلف عراقی از جمله 
وزیر ارتباطات عراق و همچنین رئیس رگولاتوری 
این کشــور داشتیم، در مدت ســه روز حدود ٣٠ 
ساعت مذاکره خواهیم داشت، تمام تلاشمان ارائه 
سرویس ارتباطی با کیفیت و قیمت مناسب در ایام 
اربعین به زوار ایرانی است.لاجوردی همچنین اعلام 
کرد که در بغداد و با اینترنت اتصال خوبی با یک پیام 
رسان ایرانی داشته است. البته جا دارد که خیلی 
بهتر هم شود. زیرا در خواســت از مسیر  اینترنت 
بین الملل و عراق- اروپا- ایران به ایتا میرسد، چه با 
رومینگ و یا غیر رومینگ حدود  ٢٠٠ میلی ثانیه 
تاخیر دارد؛  به امیدخدا میشود با روش هایی تا زیر 

۵٠ میلی ثانیه RTT را کاهش داد.
اخیرا از ســوی وزیر ارتباطات اعلام شده است که 
براســاس توافق با پلیس بــرای تعویض گذرنامه 

اربعین دیگر نیاز به مراجعه حضوری نیست. 
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سازمان برنامه به عنوان تنظیم کننده منابع و مصارف دولت، مراقبت می کند 
تا درآمد و هزینه های دولت، طبق قانون بودجه دستگاه های اجرایی را پشتیبانی 
کرده و در حوزه های فرهنگی، سلامت، زیرساخت و.. به مردم خدمات ارائه دهد 

که باعث افزایش رضایت و بهبود شرایط معیشتی مردم شود.
وی افزود: در همین ارتباط امسال ۵١ درصد در چهار ماهه اول رشد درآمدهای 
دولت از همه منابع داشتیم؛ از یک سو منابع درآمدهای نفتی ما با وجود شرایط 
ســخت تحریم بهبود یافت و از سوی دیگر منابع درآمدهای مالیاتی و گمرکی 
رو به رشد بود ضمن آنکه درآمدهای حاصل از مولدسازی، معادن، تنظیم گری 
ارتباطات و همه زیربخش هایی که درآمد دولت را در بودجه تشکیل می دهد، 

رشد داشته است.
منظور با بیان اینکه در تأمین مالی دولت تلاش شده است تا انضباط پولی 
آسیب نبیند و متعرض منابع بانک مرکزی در تأمین مالی دولت نشویم، اظهار 
داشــت: با اینکه در قانون بودجه امسال اختیار داشتیم از تنخواه گردان بانک 
مرکزی برای ماه های ابتدایی سال که درآمدها کمتر است استفاده کنیم، اما این 

کار را نکردیم و تلاش شد از راه های دیگری تأمین مالی دولت را انجام دهیم.
معاون رئیس جمهور این نکته را گفت که با وجود اینکه در چهار ماه ابتدایی 

امسال سخت بود اما اوراق برای تأمین مالی دولت منتتشر نکردیم.

  انتشار اوراق ۱۸۶ هزار میلیارد تومانی
وی با بیان اینکه به تازگی انتشار اوراق ١٨۶ هزار میلیارد تومانی دولت آغاز 
شده است، هدف از انتشار آن را اجرای هر چه بهتر و تسریع در تکمیل طرح های 
تملک دارایی و زیرساختی برشمرد و افزود: در روزهای گذشته حدود ٢٠ هزار 
میلیارد تومان از این اوراق فروش رفته است و منابع آن را به تدریج برای تکمیل 

طرح های عمرانی تزریق می کنیم.
منظور با بیان اینکه تلاش می کنیم تمام تعهدات مالی دولت را در سررسید 
آن جبران کنیم، افزود: برای اوراق منتشــره در سال های گذشته که سررسید 
شــده است، ماهانه ٢٠ هزار میلیارد تومان شامل اصل و سود اوراق را از محل 

منابع و درآمدهای جاری دولت بازپرداخت کرده ایم.
معاون رئیس جمهور با یادآوری اینکه تمام مصوبات سفری که در دو سال 
گذشته تأمین مالی آنها بر عهده سازمان برنامه بود، کامل انجام شده است، افزود: 
برای امسال ١۵٠٠ طرح در تمامی استان ها با زمان بندی مشخص در نظر گرفته 

شده که تأمین منابع مالی مورد نیاز آنها انجام شده است.
وی ابراز امیدواری کرد که تا پایان امسال بخشی از این تعداد پروژه و تا سال 

آینده بقیه آنها به بهره برداری برسد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه این نکته را هم یادآور شد که بالغ بر ۴٠ طرح 

بزرگ ملی در دو سال گذشته تأمین مالی شده است.
منظور گفت: مجموع منابعی که برای طرح های تملک دارایی، اعم از ملی و 
استانی امسال تاکنون تخصیص یافته ١٣۵ هزار میلیارد تومان بوده است؛ این 
منبع را دولت می تواند برای مدیریت مالی بهتر در لحظه استفاده کند لذا سیاست 
پرداخــت بــه ذی نفع نهایی را نیز در اجرای طرح تحول مالی دولت به جد در 
پیش گرفته ایم و امیدواریم دولت بتواند از آحاد ریال هایی که استفاده می کند، 

بهره برده و مردم حلاوت این منابع را بهتر احساس کنند.

  نحوه بررسی هدفمندی یارانه ها
وی در خصوص اعتبارات تبصره ١۴ قانون بودجه امسال )هدفمندی یارانه ها( 
گفت: این تبصره فراتر از بودجه عمومی دولت تصویب می شود و مکمل بودجه 
عمومی دولت اســت امســال باید از محل این تبصره ۶۵٠ هزار میلیارد تومان 
هزینه کنیم که منابع آن عمدتاً از محل افزایش مابه التفاوت حامل های انرژی 
است که برای پرداخت یارانه نقدی، کالابرگ، مستمری کمیته امداد و بهزیستی 

و ... استفاده می شود.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: امسال این منابع افزایش یافته و با حذف ارز 
۴٢٠٠ تومانی و آزاد شدن منابع بیشتر، این ارقام به معیشت مردم کمک کرده 
اســت؛ زمانی که ارز ۴٢٠٠ تومانی اختصاص می دادیم، مطمئن نبودیم که به 
گروه های هدف اصابت می کند و همه مردم از این ارز ترجیحی بهره مند می شوند 
اما دولت ســیزدهم با تغییر ارز ۴٢٠٠ تومانی به ٢٨۵٠٠ تومانی این ریسک را 
پذیرفت که با وجود اینکه ممکن است به تورم بینجامد، اما به هدف اصابت کرد.

وی با یادآوری اینکه تغییر نرخ ارز ترجیحی آثار تورمی هم به دنبال داشت 
اما اکنون این آثار تقریباً صفر شده و ما کاهش شاهد نرخ تورم هستیم، اظهار 
داشت: در اسفند ماه تورم ماهانه ۵.۷ در فروردین امسال ٣.۷ و در تیر ماه امسال 
٢ درصد بود برای خوراکی ها هم ١.٢ درصد بود؛ این میل تدریجی تورم به صفر 
این امکان را فراهم می کند تا تورم را تا پایان امسال کنترل کنیم رشد نقدینگی 
را نیز در ٢۵ درصد متمر کز کرده و تا پایان سال تورم ۵ تا ۷ درصد کاهش یابد.

وزیر راه و شهرســازی با بیان این که طبق آمار بانک مرکزی و مرکز آمار، قیمت 
مســکن در کشور کاهشی شده اســت از پلمب بیش از ٢ هزار و ۵٠٠ واحد مشاوره 

املاک متخلف و بدون مجوز خبر داد.
 »مهرداد بذرپاش« با اشاره به جایگاه مسکن در قانون اساسی کشور، با تاکید بر 
رویکرد مردمی ســازی در حوزه مسکن گفت: از ابزارهای مختلفی برای کنترل بازار 
اجاره استفاده شده و از آنجایی که بخش مسکن تعرفه و قیمت گذاری خاصی ندارد، 

این مسیر با چالش های زیادی همراه است .
وزیر راه و شهرســازی بیان داشــت: پیش از این قانونی برای قیمتگذاری در این 
بخش نداشــتیم، اما با مجلس در حال تنظیم یک قانون برای ساماندهی بازار قیمت 

مسکن هستیم.
بذرپاش با اشاره به انجام بیش از ٣٠ هزار بازرسی از مشاوران املاک در سطح کشور، 
از پلمب بیش از ٢ هزار و ۵٠٠ واحد مشاوره املاک متخلف و بدون مجوز خبر داد.

وی بر لزوم افزایش نظارت توســط نهادهای نظارتی مثل قوه قضاییه و همچنین 
قانونگذاری توســط قوه مقننه برای کنترل اجاره بها تاکید کرد و درباره شناســایی 
خانه هــای خالی، گفت: وزارت راه و شهرســازی با همکاری ســازمان امور مالیاتی 
ســاختاری برای شناسایی خانه های خالی تنظیم می کند که همکاری شهرداری ها و 

وزارت نیرو را نیز می طلبد.
وی ادامه داد: شناسایی و معرفی خانه های خالی باعث شده شهرهایی مثل پرند، 

پردیس، هشتگرد، بهارستان، گلبهار و صدرا کاهش قیمت را تجربه کنند.
وزیر راه و شهرسازی اضافه کرد: طبق آمار بانک مرکزی و مرکز آمار، قیمت مسکن 

در کشور کاهشی شده است.

بذرپاش، ســاخت مسکن در بافت های فرسوده را در اولویت برشمرد و گفت: این 
مناطق به دلیل داشتن خدمات شهری و روبنایی، هزینه ساخت پایین تری داشته و 

آسیب های شهرهای جدید از جمله مسائل هویتی را ندارند.
وی همچنین از هدفگذاری نوسازی ١۵٠ هزار واحد در بافت فرسوده در مدت یک 
سال خبر داد و اظهار داشت: مشوق های مالی برای نوسازی واحدهای مستقر در بافت 
فرسوده در نظر گرفته شده و بسته ١۹ بندی از جمله آن هاست که اجرای آن باعث 

رشد قابل توجه ساخت و ساز در بافت فرسوده در کل کشور شده است.
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه تلاش شده تا نرخ سود تسهیلات بانکی برای 
نهضت ملی مســکن از ٢٣ درصد به ١٨ درصد کاهش یابد، گفت: در شــورای پول و 
اعتبار میزان تسهیلات مسکن را از ٣۵٠ میلیون به ۵۵٠ میلیون تومان افزایش دادیم.

بذرپاش با اشاره به اینکه با همکاری شورای پول و اعتبار وام اجاره مسکن را ۵.٢ 
برابر و وام خرید را به ٢ برابر افزایش دادیم، به الحاق زمین برای اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن اشاره کرد و بیان داشت: به دنبال تکمیل و تحویل واحدهای مسکن مهر 

و تامین مالی مشارکتی با مردم در نهضت ملی مسکن هستیم.

  هزینه ۵۰ همتی نگهداشت سالیانه جاده ها
وی در ادامه به موضوع کریدورهای حمل ونقلی کشــور و لزوم تکمیل آن ها اشاره 
کرد و گفت: برای تامین منابع مورد نیاز این کریدورها از روش تهاتر نفت اســتفاده 

خواهیم کرد.
بذرپاش با بیان وجود ٢۹٠ هزار کیلومتر راه اصلی و فرعی روستایی در کشور افزود: 

هزینه نگهداشت سالیانه جاده ها ۵٠ هزار میلیارد تومان است.
وی از نهایی شدن قرارداد با روسیه برای تکمیل کریدور ریلی رشت- آستارا خبر 

داد و خاطرنشان کرد: زمین راه آهن شلمچه- بصره نیز تحویل گرفته شده است.

 تحقق سکونت پذیری سواحل با ساخت ۲۷ شهر ساحلی
این عضو کابینه دولت سیزدهم همچنین به نوار ساحلی شرقی- غربی از شلمچه تا 
پاکستان به طول یک هزار و ٨۵٠ کیلومتر اشاره کرد و گفت: ٢۷ شهر جدید ساحلی 
را ایجاد خواهیم کرد و به دنبال سکونت پذیری سواحل هستیم.وی خاطرنشان کرد: 

در راستای اقتصاد دریا محور ٢ میلیارد دلار سرمایه گذار خارجی جذب شده است.
وزیر راه و شهرسازی در پایان از طرح توسعه فرودگاه امام خمینی)ره( با همکاری 

سرمایه گذاران داخلی و خارجی به ارزش ٢ میلیارد و ۴٠٠ میلیون دلار خبر داد.

به گفته وزیر راه و شهرسازی، در ناوگان اتوبوســرانی داخلی حدود ۷٠٠٠ اتوبوس، در 
حوزه هوایی حدود ٢٠٠٠ پرواز و در حوزه ریلی حدود ۶٠٠ هزار بلیت رفت و برگشت 

برای خدمت رسانی به زائران اربعین تدارک دیده شده است.
 بازه زمانی اربعین امسال، از ٢۷ مردادماه تا ٢٠ شهریور در نظر گرفته شده است. در این 
بازه زمانی از شقوق مختلف حمل ونقلی اعم از جاده ای، ریلی و هوایی برای جابه جایی 

مسافران استفاده می شود.
مهرداد بذرپاش -وزیر راه و شهرسازی- به تازگی با تاکید بر ارتقای سطح کیفی و کمی 
خدمات رســانی به زائران اربعین، گفت: اعزام مســافران اربعین از دو هفته آینده آغاز 

می شود. با وجود آنکه عملیات انتقال مسافران و زائران مصادف با فصل گرم سال است با 
این حال هم سطوح کیفیت خدمات و هم کمیت سفرهای اربعین رشد قابل ملاحظه ای 

داشته است.
وی تجهیز مناسب چهار پایانه اصلی مهران، شلمچه، چذابه و خسروی را از ویژگی های 
سفرهای اربعین امسال عنوان کرد و گفت: زیرساخت های خوبی در چهار پایانه مرزی 
اربعین نسبت به سال گذشته تدارک دیده شده است که بخشی از آنها شامل نوسازی 
تجهیزات، تعبیه وسایل سرمایشی و آماده سازی پارکینگ هاست. در پایانه برکت مهران 
یکی از بزرگترین پارکینگ های خودروی عمومی آسفالت انجام شده و از جهت وسعت 

نیز افزایش قابل ملاحظه ای یافته است.
بــه گفتــه وزیــر راه و شهرســازی، در نــاوگان اتوبوســرانی داخلــی حــدود 
۷٠٠٠ اتوبــوس در خدمــت اعــزام زائــران برنامه ریــزی شــده اســت. در 
 حــوزه هوایــی حــدود ٢٠٠٠ پــرواز در فاصلــه ٢۵ روز تــدارک دیده شــده که 
قابلیــت افزایــش دارد. در حــوزه ریلی حــدود ۶٠٠ هــزار بلیت رفت و برگشــت 
امکان ســنجی شــده اســت که زائران را به مقصد خرمشــهر، اهواز، آبادان منتقل 
 می کند. همچنین یک ریل باس از خرمشــهر به صورت رایگان تا مرز شــلمچه برای

 زائران در نظر گرفته شده است .

کاهش قیمت مسکن در کشور

  ۷۰۰۰ اتوبوس و ۲۰۰۰ پرواز، در خدمت زائران اربعین

معاون رئیس جمهور با اشاره به هماهنگی بین سازمان برنامه، وزارت اقتصاد 
و بانک مرکزی در دولت ســیزدهم که در هیچ دوره ای وجود نداشته گفت: 
تلاش می کنیم ثبات را در اقتصاد بهبود بخشــیده و ثانیاً خدمت رسانی به 
مردم را افزایش دهیم ؛ امسال یک عملیات ٢٠ ماده ای را توسط این ٣ دستگاه 
مشترکاً تصویب و ابلاغ کردیم و الان در حال اجراست که امیدواریم نتیجه آن 
رشد تولید و مهار تورم توأمان باشد یعنی امسال برای اولین بار از اردیبهشت 
برنامه علمیاتی برای ثبات بیشتر اقتصاد و پیش بینی پذیری اقتصاد و ایجاد 

آزامش در فعالان اقتصادی را انجام دهیم.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه ادامه داد: اجرای سیاست های بازتوزیعی 
دولت در قالب تبصره ١۴ نشــانه اش در ضریب جینی مشــاهده شده است 
ضریب جینی که نماد نابرابری عدالتی اســت هر چه به صفر نزدیک شــود، 
نشــان دهنده توزیع عادلانه درآمدهاست در دولت گذشته ضریب جینی در 
ســال ۹٢ معادل ٠.٣۷۵ بود اما در سال ۹۹ به ٠.۴٠ افزایش یافت یعنی نه 
تنها توزیع عادلانه نشــد بلکه نابرابری تشدید شد این ضریب در پایان سال 

قبل به ٠.٣٨۷ کاهش یافته است.
منظور تاکید کرد: تغییر در شاخص ضریب جینی بسیار دشوار است اما 
نگاه دولت به عدالت اجتماعی در ضریب ١۴٠١ خود را نشــان داد و امسال 
امیدواریم بهتر شود چون میزان یارانه های نقدی افزایش یافته و نیز با توجه به 
تغییر مدل کالابرگ الکترونیکی برای جذاب تر شدن، قطعاً به کاهش نابرابری 
اجتماعی کمک می کند.معاون رئیس جمهور تأکید کرد: نرخ رشد ما در هر 
دو سال دولت سیزدهم با احتساب نفت ۴.۵ درصد بود در حالی که نرخ رشد 

در چند سال آخر دولت قبل منفی بود.

  رشد تولید صنعتی شرکت های بورسی
منظور با بیان اینکه می توانیم این بهبود را در بخش های مختلف ببینیم، 
توضیح داد: در حوزه رشــد تولید صنعتی در بخش شــرکت های بورسی در 
سال های ۹۶ تا ۹۹ متوسط رشد این شرکتها ٠.١ درصد اما در دو سال اخیر 
نرخ رشد ۴.١ درصد بوده است. میزان پالایش نفت کشور در سال ۹۹ معادل 
٢.٠٣٨ میلیون بشکه نفت در روز بوده که در تیر ماه امسال به ٢.٢ میلیون 
بشکه در روز رسیده و ٢٠٠ هزار بشکه در روز ظرفیت ما افزایش داشته است.

وی ادامه داد: میزان تولید بنزین در پایان سال ١۴٠١ به ۹۹.٣ میلیون لیتر 
در روز و نفت گاز از ١٠٣ به ١٠۹ میلیون لیتر در روز افزایش یافته است؛ نفت 
خام از ٢.١ میلیون بشکه در روز به ٢.۶۶ میلیون بشکه در روز رسیده است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به حوزه اقتصاد دیجیتال اشاره کرد 
و افزود: در حوزه شبکه ملی اطلاعات درصد تحقق این شبکه در هشت سال 
دولت قبل ٢۵ درصد بود در سال ١۴٠٠ به ٣۷ در ١۴٠١ به ۵٨ و در تیر ماه 

امسال به ۶٢ درصد رسیده است.
منظور با بیان اینکه دولت به سرعت در حال تحقق شبکه ملی اطلاعات 
است، اظهار داشت: در سال ١٣۹۹ تعداد خانوارهای تحت پوشش شبکه فیبر 
نوری ٨۵٠ هزار خانوار بود که امسال به ٣.٢ میلیون خانوار افزایش یافت که 

نشان دهنده رشد جهشی بوده است.
به گفته وی، درصد روســتاهای بالای ٢٠ خانوار متصل به شــکبه ملی 
اطلاعات در سال ۹۹ معادل ٨١ درصد و تیر ماه امسال به ۹١ درصد رسید.

وی گفت: ظرفیت تولید کنسانتره فولاد در سال ۹٢ معادل ۶٢.٨ بود که 
در پایان پارسال به ٨٠ میلیون تن افزایش یافت.

منظور درباره اصلاح ساختار صندوق های بازنشستگی در لایحه برنامه هفتم 
توسعه گفت: دولت هر سال در بودجه ارقام بالایی برای کمک به صندوق های 
کشوری و تأمین اجتماعی هزینه می کند اما امسال میزان رشد بسیار بالا بود 
و ١٣ درصد بودجه امسال، سهم دولت برای کمک به صندوق های بازنشستگی 
است.معاون رئیس جمهور افزود: هدف این است که با برخی اصلاحات ساختاری 
در صندوق ها، این نسبت شامل نسبت پرداخت های دولت به کل صندوق ها را 
سالانه یک درصد کاهش دهیم این کار باعث می شود که صندوق ها روی پای 
خود بایستند.رئیس سازمان برنامه بودجه با بیان اینکه دولت تا پایان برنامه 
هفتم اقدام لازم برای اصلاح ساختار صندوق ها را انجام می دهد، یادآور شد: 
سیاســت اصلاح ساختار صندوق های بازنشستگی هم در سیاست های کلی 
تأمین اجتماعی ابلاغی از ســوی مقام معظم رهبری و هم در سیاست های 
کلی برنامه هفتم وجود داشت.منظور با تاکید بر اینکه دولت بررسی می کند 
تا این ١۹ صندوق بازنشستگی موجود هر کدام چه اقدامی برای بهبود تراز 
خود باید انجام دهند، افزود: این حکم در لایحه برنامه هفتم آمده است و بعد 

از تصویب آن به یک برنامه اصلاح صندوق ها خواهیم رسید.
وی خاطر نشان کرد که برای صندوق هایی که اساسنامه آنها به تصویب 
مجلس رسیده است نیز باید اصلاحاتی با تصویب خود مجلس صورت گیرد.

 با اینکه در قانون بودجه 
امسال اختیار داشتیم از 

تنخواه گردان بانک مرکزی 
برای ماه های ابتدایی سال 

که درآمدها کمتر است 
استفاده کنیم، اما این کار 

را نکردیم و تلاش شد از 
راه های دیگری تأمین مالی 

دولت را انجام دهیم.
معاون رئیس جمهور این 
نکته را گفت که با وجود 

اینکه در چهار ماه ابتدایی 
امسال سخت بود اما اوراق 

برای تأمین مالی دولت 
منتتشر نکردیم.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
شنبه 1402/05/21
شماره : 1462



بورس و بانک 
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دلیل بنیادی برای افزایش نرخ ارز وجود ندارد

رضا کیانی       |    رئیس کل بانک مرکزی گفت: دلیل بنیادی برای افزایش نرخ ارز وجود ندارد و در حوزه حساب جاری، در سال ۱۳۹۰ 
حساب جاری ۲۶ میلیارد دلار مثبت بوده است.

W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

مدیرعاملشرکتتولید،انتقالوتوزیعنیرویبرقایرانگفت:برقصنایعدربخشهایمختلفمطابقبابرنامهایکهتوافقوازقبلتدوینشدهاست،تامینمیشود.
آرشکردی،مدیرعاملشــرکتتوانیردرگفتوگویتلویزیونیگفت:رشــد۳۷درصدیصادراتمحصولاتفولادیرادرچهارماهگذشتهنسبتبهمدتمشابهپارسالمحققشدکه

نشانمیدهدتأمینبرقصنایعمطابقبرنامهوباقوتانجامشدهاست.
ویادامهداد:اوجمصرفامروزباتوجهبهفضایگرمیکهدرکشورحاکماست،بهبیشاز۷۲هزارمگاواتخواهدرسید.

مدیرعاملتوانیرخاطرنشــانکرد:رشــدمصرفبرقامســالبیشازچهارهزارمگاواتبودهاست،اینعددمعادل۶برابرمصرفاستانسمناناستوگویابهتعداداستانهایکشوردر
زمینهمصرفبرق۶استانبهاندازهسمناناضافهشدهاست.کردیادامهداد:ازمردمدرخواستمیکنیممصرفخودرامدیریتودرطرحپاداشصرفهجوییبرقمشارکتکنندتابتوانیم

برقپایداررامطابقبابرنامههایتدوینشدهبرایهمهتأمینکنیم.
تامین برق صنایع مطابق 
برنامه توافق شده

  سرمایه گذاری ۸ میلیارد دلاری برای 
توسعه ۲ میدان مشترک

مدیرعاملشرکتملینفتایرانگفت:درنیمهدوم
امسالحدود۸میلیارددلاربرایتوسعهدومیدان

مشترکایرانقراردادامضامیشود.
محسنخجستهمهردرنشستخبری،بااصحاب
رسانهگفت:ازابتدایدولتسیزدهمتاکنونصادرات

نفتافزایشدوبرابریداشتهاست.
ویادامهداد:درابتداتولیدنفت۲.۲میلیونبشکه
درروزبودکهبهتدریجافزایــشیافت؛هماکنونتا
یکهفتهدیگرتولیدنفت۱۵۰هزاربشکهافزایش

پیدامیکند.
خجستهمهرخاطرنشــانکرد:تاپایانشهریورماه
نیز۱۰۰هزاربشکهدیگربهتولیدنفتایراناضافه
میشودوتولیدواردکانال۳.۵میلیونبشکهمیشود.
مدیرعاملشرکتملینفتایرانادامهداد:درنیمه
دومامســالحدود۸میلیارددلاربرایتوســعهدو

میدانمشترکایرانقراردادامضامیشود.
ویادامهداد:توسعهمیدانمشترکپارسجنوبیدر
همهدولتهاانجامشدهاستودرفاز۱۱نیزاگرچه

کارهاییانجامشدهبود،اماقابلعرضهنبود.
معاونوزیرنفتتأکیدکرد:اگرتوتالتوسعهفاز۱۱
راادامهمیداد،تمامچاههاراپساز۶سالواردمدار
تولیدمیشدوباتوجهبهناترازیگاز،تولیدزودهنگام
باچهارحلقهچاهوانتقالسکویفاز۱۲بهموقعیت
فاز۱۱دردستورکاردولتســیزدهمقرارگرفتو

ساختسکووجکتدومنیزسفارشگذاریشد.
بهگفتهخجســتهمهراگرســکوجابهجانمیشد،
برداشتگازازفاز۱۱پارسجنوبیحدودسهسال

بهتأخیرمیافتاد.
ویادامهداد:فاز۱۱درنقطهصفرمرزیاســتواز
چهارلایهگازتولیدمیشودولازماستتولیدمرحله
بهمرحلهانجامشودتاازمهاجرتگازجلوگیریکنیم.
مدیرعاملشــرکتملینفتایرانبــابیاناینکه
مذاکراتتوسعهفاز۱۱ازحدودسال۷۹آغازشده
است،گفت:باوجودتأخیر۲۰سالهتوانستیمظرف
۲۰ماهتولیدگازازاینفازراآغازکنیمکهافتخارملی
بهشمارمیرود.خجستهمهرافزود:شرکتفرانسوی
توتالدوباربرایتوسعهفاز۱۱حاضرشد،اماشانه
خالیکردوحالاباتوانداخلیآمــادهتولیدگازاز
فاز۱۱هستیم.ویبااشارهبهاینکهمهمترینپروژه
راهبردیدرصنعتنفتفشــارافزاییاست،گفت:
باتوجهبهشرایطبینالمللیوتحریمهاماننددیگر
کشورهانمیتوانیمفعالباشــیم،اماثابتکردهایم
پیشــرفتهایبزرگرادرشــرایطتحریمتجربه
کردهایم.معاونوزیرنفتبابیاناینکهازابتدایدولت
سیزدهمتاکنونصادراتنفترابهدوبرابررساندیم،
ادامهداد:درابتدایدولتسیزدهم۷۸میلیونبشکه
میعاناتگازیرویآبداشتیموسالی۴۵۰میلیون
دلارهزینهاجارهنفتکشهابراینگهداریمیعانات
گازیبود.خجستهمهردرخاتمهاضافهکرد:تصمیم
برآنشدباصادراتمیعاناتافزونبرکاهشهزینه
نگهداری،درآمدنفتیکشورراافزایشدهیمواکنون

میعاناتگازیرویآببهصفررسیدهاست.

فرزین :   با همکاری دولت 
و مجلس، طرحی به عنوان 

قانون بانکداری مرکزی تهیه 
شده که البته اختلافاتی 

در دیدگاه دولت، مجلس و 
بانک مرکزی وجود داشت 

که به توافقات خوبی رسیده 
ایم. البته محور اصلی آن 

اشکالات قانون پولی و بانکی 
 سال ۱۳۵۱ است

 و بانک مرکزی از اختیارات 
لازم برای فیصله برخوردار 

نیست.
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محمدرضافرزینامروزدرنشســتخبریبابیاناینکهمتغیرهایکلانپولیبانکیکشــورطی۵سالگذشتهآسیبهای
جدیداشتهاست،اظهارداشت:متوسطرشدنقدینگیدرسالهای۹۷تا۱۴۰۱معادل۳۳درصد،رشدسالانهدلاردربازار

غیررسمی۶۱درصدوتورم۴۲درصدونرخرشدجیدیپی۱.۲درصدبود.
ویبابیاناینکهبهدلیلشــوکهایارزیبایکبیاعتمادیمواجهشــدیم،گفت:باتوجهبهلزوماصلاحساختارها،نقشه

راهیرادربانکمرکزیتدوینکردیموگامبهگاماجراخواهیمکرد.
رئیسکلبانکمرکزیافزود:کنترلومدیریتنقدینگی،مدیریتبازارارز،تنظیمگریوتقویتنظارتوتقویتحکمرانیبانک
مرکزیدرحوزهریال،ارزواعتبار،تنظیممناسباتمالیدولتبرسیستمبانکیوتنظیمانتظاراتمحورهایایننقشهراهاست.
ویدرادامهاظهارداشت:آنچهدربلندمدتباعثافزایشنرختورممیشود،نقدینگیاست.یکیازمهمترینوظایفبانک

مرکزیکنترلنقدینگیبااستفادهازابزارهاوسیاستهایپولیاست.

  کاهش رشد نقدینگی
رئیسکلبانکمرکزیافزود:نرخرشدنقدینگیدرسال۴۰.۶،۱۳۹۹درصد،درسال۳۹،۱۴۰۰درصدودرسال۱۴۰۱
بااقداماتخوبانجامشدهبه۳۱.۵درصدکاهشیافتودرتیر۱۴۰۲بهزیر۳۰درصدکاهشپیداکردهاست.برنامهریزی

برایسالآینده،کاهشنرخنقدینگیبهزیر۲۵درصداست.
فرزیناضافهکرد:نرختورمتولیدکنندهنقطهبهنقطهدراردیبهشت۱۰۳،۱۴۰۰درصدبودهودرتیرماهسالجاریبه۳۲
درصدرسیده،یکیازپایینتریننرخهادرسالهایگذشتهکهنشانازکنترلشدیدنرخPPIاستونشانمیدهدکهشاهد

کاهششدیدنرختورممصرفکنندهنیزخواهیمبود.
ویافزود:درحوزهCPIنرختورمبراساساعلامبانکمرکزیحدود۱۵درصدازابتدایسالتاکنونکاهشپیداکردهاست.
فرزینبابیاناینکهاثرکاهشتورمرادربازارخودروومســکنشــاهدهستیم،اظهارداشت:درماهگذشتهنرخرشدتورم

ماهانهکالابهصفردرصدرسیدوالبتهبرخیکالاهارشدخوبینداشتونرختورمماهانهکاهشیافتهوروبهکنترلاست.
ویدربارهنقدینگیعنوانکرد:اینکهبرخییکفنرمجازیایجادکردهاندومیگویندایننرخخواهدپرید،عجیباست.
نقدینگیکاهشیافته،فروشنفتافزایشداشــتهوهمهاینهادلایلبنیادیبرایایناســتکهنرخارزقابلکنترلاســتو

کنترلخواهدشد.

  قدرت خلق نقدینگی بانک ها کاهش یافت
رئیسکلبانکمرکزیگفت:دهه۱۳۹۰بهپایانرسیدهواعدادوارقامجدیدیخواهیمداشت.
ماتوانستیمقدرتخلقنقدینگینظامبانکیراکاهشدهیم؛هماکنونضریبفزایندهمنفیشدهو

قدرتخلقپولکاهشدادهشدهوبههمیندلیلتوانستیمنقدینگیراکنترلکنیم.
فرزیندربخشدیگریازسخنانخودبیانکرد:فروشنفتدرتیرماهامسالبهبالاترینرقم

خوددر۵سالگذشتهرسیدهوصادراتنفتنیزدرسالگذشته۴۳درصدرشدداشتهاست.
ویاظهارداشــت:ازبسیاریازکشــورهامطالبهارزیداریموباآنهاگفتوگوکردهایمواگر
مسألهبامذاکراتحلنشود،شکایتخواهیمکرد.مذاکراتسیاسیدرحالانجاماستوخبرهای

خوبیدرآیندهخواهیدشنید.
رئیسکلبانکمرکزیخاطرنشــانکرد:درحالراهاندازییکصندوقتثبیتهســتیمتابا

تکانههایارزیمقابلهوازمنابعآناستفادهکنیم.
فرزیندرادامهبااشــارهبهقانونبانکداریاظهارداشــت:باهمکاریدولتومجلس،طرحیبه
عنوانقانونبانکداریمرکزیتهیهشدهکهالبتهاختلافاتیدردیدگاهدولت،مجلسوبانکمرکزی
وجودداشتکهبهتوافقاتخوبیرسیدهایم.البتهمحوراصلیآناشکالاتقانونپولیوبانکیسال

۱۳۵۱استوبانکمرکزیازاختیاراتلازمبرایفیصلهبرخوردارنیست.
ویافزود:ضمناینکهمقرراتانتظامیبانکمرکزینیزجامعومانعنیستواقتدارواستقلال

بانکمرکزیدراینقانونانشانشدهاست.
رئیسکلبانکمرکزیگفت:پسقانونجدیدیکهتوسطمجلسدرحالتهیهاستوبانک
مرکــزیهمباآنهاتعاملداردبررویایناصلاحاتتمرکزداردکهبانکمرکزیازاختیاراتلازم

برایحضوردربازارپولی،صرافیهاومؤسساتاعتباریبرخوردارباشد.
فرزیندرادامهبااشارهبهاینکهدلیلبنیادیبرایافزایشنرخارزوجودندارد،اطهارداشت:در

حوزهحسابجاری،درسال۱۳۹۰حسابجاری۲۶میلیارددلارمثبتبودهاست.
ویافزود:پسازآنکهتحریمهاآغازشد،حسابجاریدرسال۹۸یکمیلیاردو۶۵۲میلیون
دلارمنفیبودهودرســال۹۹نیزحســابجاریمنهای۷۰۸میلیوندلاربودهدرسال۱۴۰۰به

۱۱میلیاردو۱۴۴میلیوندلاروسال۱۴۰۱به۱۴میلیاردو۴۳۳میلیوندلاررسیدهاست.
فرزیــندرخصــوصاصلاحــاتنظــامبانکــیگفــت:درحــوزهنظــامبانکــیقبــلًا
اعلامشــدهبــودکهتمرکــزاصلاحاتبایدبــرکاهشناترازیباشــدکهدرســمتبانکهای

دولتیوخصوصیوجوددارد.

  برخورد بانک مرکزی با ناترازی بانک ها
ویگفت:پسدستهبندیازبانکهابهلحاظسلامتدرناترازیصورتگرفتهوبرایهمهآنها

برنامهاصلاحناترازیتدوینکردهایم.
ایننکتهرانیزتاکیدکنمکهمنظورازناترازیبانکهاورشکستگینیست.

رئیسکلبانکمرکزیادامهداد:ناترازینظامبانکیایرانازمنظرکسرینقدینگیاستنهاز
منظرورشکستگی.البتهمشکلنقدینگیهممشکلکمینیستواگرنتوانیمحلکنیمحتماًبه
ورشکستگیمیانجامد؛ضمناینکهنظامبانکیماورشکستهنیست.مجامعانحلالسهمؤسسهاعتباری

امسالبرگزارمیشود.درموردبقیهبانکهانیزباهمکاریوزارتاقتصادبرنامهمشخصیداریم.
ویافزود:هدفدولتامســالکنترلرشــدنقدینگیبااصلاحشبکهبانکیوسایرناترازیهای
موجوداست.هیچبانکیخارجازکنترلبانکمرکزینیستاگرچهبرخیازبانکهااضافهبرداشت

روبهافزایشدارندکهآنهادراولویتکارماهستند.

  تمرکز بانک مرکزی برای تثبیت نرخ ارز
رئیــسکلبانکمرکــزیبهاقداماتدولتبرایکاهشتقاضایســفتهبازانهارزگفت:تقاضا
بــرایارزبرایرفتارهایســفتهبازانهشــدیداًکاهشیافتهاســت.قبلعیــدروزانه۳۰میلیون
دلارمیفروختیــمکهالانمتوســطحــدود۵تا۶میلیوندلاربرایرفعنیازافراداســت.ایندر
حالیاســتکهبالای۶۰نیازارزیرادرســامانهآوردهایم.وامروزغالبنیازهایکشــوردریک

سامانهتأمینمیشود.
فرزیــنگفــت:بــهدنبــالطراحیریــالآفشــورهســتیمکهطرحمناســبیاســتکه
میتوانــدمنجــربهتقویــتحکمرانیریالشــودمامرزبانریالهســتیمنــهدلاروبایدریال

راتقویتکنیم.
رئیسکلبانکمرکزیهمچنیناظهارداشت:درسالجاریرشدارائهارزرابهمتقاضیانشاهد
هســتیمورشــد۶.۸درصدیراتجربهکردهایم.تابهامروز۲۳میلیاردو۸۲۳میلیوندلارتأمین
کردهایمدرحالیکهدردورهمشابهسالقبل۲۲میلیاردو۳۰۵میلیوندلارارزتأمینکردهایم.
ارز نــرخ آینــده در کــه کــرد امیــدواری اظهــار مرکــزی بانــک کل رئیــس

بازارآزاد،نرخمرکزمبادلهباشد.

آگهی مزایده عمومی فروش املاک و مستغلات
 واحدهای مشارکتی اداره کل راه و شهرسازی استان اردبیل

))بصورت نقد((

نوبت 
دوم

در راستاي سياست هاي وزارت راه وشهرسازي ، اداره كل راه و شهرسازي استان اردبيل به نمايندگي از سازمان 
ملي زمين و مسکن در نظر دارد تعدادي از واحدهاي سهم اداره كل از پروژه های مشاركتی )مجتمع پزشکان 
پشت بيمارستان امام )ره( - مجتمع تجاری، خدماتی و مسکونی وليعصر)عج( جنب پل قدس – مجتمع 
تجاری شهرک سينا -  مجتمع تجاری و مسکونی 30 واحدی بزرگراه ولايت - مجتمع تجاری و خدماتی 
ميدان شفا واقع در شهرک كارشناسان فاز 3 - مجتمع تجاری و خدماتی بلور 2 شهرک نيايش - مجتمع 
تجاری خدماتی الماس شهر واقع در ميدان شريعتی اردبيل و مجتمع تجاری گلستان مشگين شهر( را از طريق 
)setadiran.ir( مزايده عمومی و با جزئيات مندرج در اسناد مزايده و با بهره گيری از سامانه تداركات دولت 

با شماره مزايده ۲۰۰۲۰۰۳۷۲۳۰۰۰۰۰۴ به فروش برساند.
تاریخ انتشار آگهی: 1۴۰۲/۰5/1۷ 

مهلت دریافت اسناد مزایده: 1۴۰۲/۰5/1۷ الی 1۴۰۲/۰5/۲1 
مهلت ارسال پیشنهاد: 1۴۰۲/۰5/1۷ الی 1۴۰۲/۰5/۳1 )به شرط دریافت اسناد در مهلت مقرر(

تاریخ بازگشائی: 1۴۰۲/۰6/۰1 ساعت ۰8:۰۰ 
اداره کل راه و شهرسازي استان اردبیلتاریخ اعلام به برنده: 1۴۰۲/۰6/۰۲ ساعت ۰8:۰۰

آگهی مناقصه عمومی 
شـرکت مدیریـت تولیـد بـرق ری درنظـر دارد خرید یک دسـتگاه کولر کمکی روغـن توربین گازی تیـپ هیتاچی خـود را از طریـق مناقصه عمومی به اشـخاص 

حقوقـی واجـد صلاحیت  به شـرح ذیل واگـذار نماید.

محل تحویل کالای  و ردیف
خدمات موضوع مناقصه

مبلغ تضمین 
مدت تحویل کالای موضوع نوع تضمین شرکت در مناقصهشرکت در مناقصه

مناقصه

1/300/000/000 ریالاستان تهران1
 ضمانتنامه بانکی و فیش واریزی بانکی )به پیشنهادهای فاقد سپرده

 سپرده های مخدوش، سپرده های کمتر از میزان مقرر
چک شخصی و نظایر آن ترتیب اثر داده نخواهد شد.(

 مطابق با مدت زمان 
مندرج در اسناد

 اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي روز شنبه  مورخ  1402/05/21 لغایت  شنبه  مورخ 1402/05/28 به سامانه تدارکات الکترونیکی
دولت )www.setadiran.ir( مراجعه و اسـناد مناقصه را با شـماره فراخوان  20020952640000012 از آن سـامانه دریافت نمایند و یا با مراجعه به آدرس سـایت اینترنتي  
 http://tender.tpph.ir و یا iets.mporg.ir  در بخش اطلاع رساني معاملات  , خلاصه اسناد مربوطه را دریافت تا در صورت تمایل با مراجعه به سامانه ستاد ایران اقدام
  بـه خریـد اسـناد نماینـد. در صـورت نیـاز بـه بازدیـد و کسـب اطلاعات بیشـتر، مناقصه گران مـی توانند با شـماره های ذیل تمـاس حاصل نمـوده و از کالای موضـوع مناقصه

به آدرس تهران – شهرري – جاده قدیم قم – باقرشهر– انتهاي بلوار فلسطین– شرکت مدیریت تولید برق ري )نیروگاه گازي ری( بازدید نمایند.
هزینه آگهی مناقصه بعهده برنده مناقصه می باشد. 

روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق ریتلفن 61 – 55221460 )داخلی 7523-7577( آماده پاسخ گویي به سئوالات در ساعات اداري مي باشند.

شرکت مدیریت تولید

آگهی مناقصه عمومی نوبت اولبرق ری   سهامی خاص
شرکت مدیریت توليد برق ری درنظر دارد طراحي و ساخت دو دستگاه الکتروموتور راه انداز AC با سطح ولتاژ 3.3 کيلوولت به همراه کوپلينگ هاي مربوطه خود 

را از طریق مناقصه عمومی به اشخاص حقوقی واجد صلاحیت  به شرح ذیل واگذار نماید.

محل تحویل کالای  و ردیف
خدمات موضوع مناقصه

 مبلغ تضمين 
 مدت تحویلنوع تضمين شرکت در مناقصهشرکت در مناقصه

 کالای موضوع مناقصه

1/380/000/000 ریالاستان تهران1
ضمانتنامه بانکی و فيش واریزی بانکی)به پیشنهادهای فاقد سپرده 

 سپرده های مخدوش، سپرده های کمتر از میزان مقرر
چک شخصی و نظایر آن ترتیب اثر داده نخواهد شد.(

 مطابق با مدت زمان 
مندرج در اسناد

اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي روز شنبه  مورخ  1402/05/21 لغایت  شنبه  مورخ 1402/05/28 به سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )www.setadiran.ir( مراجعه و اسـناد مناقصه را با شـماره فراخوان  20020952640000013 از آن سـامانه دریافت نمایند و یا با مراجعه به آدرس سـایت اینترنتي  
http://tender.tpph.ir و یا iets.mporg.ir در بخش اطلاع رسـاني معاملات , خلاصه اسـناد مربوطه را دریافت تا در صورت تمایل با مراجعه به سـامانه سـتاد ایران اقدام 
 بـه خریـد اسـناد نمایند. در صورت نیاز به بازدید و کسـب اطلاعات بیشـتر، مناقصه گران می توانند با شـماره های ذیـل تماس حاصل نموده و از کالای موضـوع مناقصه به آدرس 

تهران – شهرري – جاده قدیم قم – باقرشهر– انتهاي بلوار فلسطین– شرکت مدیریت تولید برق ري )نیروگاه گازي ری( بازدید نمایند.
هزینه آگهی مناقصه بعهده برنده مناقصه می باشد. 

روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق ریتلفن 61 – 55221460 )داخلی 7523-7577( آماده پاسخ گویي به سئوالات در ساعات اداري مي باشند.

شرکت مدیریت تولید

نوبت اولبرق ری   سهامی خاص

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان ایلام

شرکت توزیع نیروی برق استان ایلام

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای 1402/26 
شرکت توزیع نیروی برق استان ایلام 

)سهامی خاص(

1- نلام مناقصه گلذار:  شلرکت توزیع نیلروی برق اسلتان ایلام به نشلانی ایلام، بلوار 
ملدرس، کدپسلتی ۶۹۳1۹۹۹۵۴۸۷ طبقله دوم، املور تلدارکات، واحلد قراردادهلا 

۰۸۴۳۳۳۴۷۷۵۵ تلفکلس 
۲- موضوع مناقصات:

  1۴۰۲/۲۶:  خرید انواع کابل خودنگهدار
1۴۰۲/۲۷:  تهیه و تأمین ۵۴ دستگاه خودرو شامل: الف( ۲۶ دستگاه سواری پژو با سمند 

مدل 1۳۹۵ و به بالا( 
ب ( 1۶ دستگاه خودرو وانت مزدا دو کابین کارا ۲۰۰۰ )مدل 1۳۹۵ و به بالا( 

ج( ۹ دستگاه خودرو وانت نیسان )مدل 1۳۹۴ و به بالا(
 د( ۳ دستگاه خودرو وانت کمک دار مدل پیکاپ ریچ )مدل ۹۴ به بالا( به صورت روزانه 

جهت شهرستان ها وبخش های تابعه
1۴۰۲/۲۹:  خرید پست کمپکت ۲۰/11 کیلو ولت

۳- زمان دریافت اسناد مناقصه: از تاریخ 1۴۰۲/۰۵/1۶ لغایت 1۴۰۲/۰۵/۲۲
۴-آدرس محل دریافت اسناد: مناقصه گران محترم می توانند به منظور دریافت اسناد 

مناقصات به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت www.setadiran.ir مراجعه نمایند.
۵- آدرس محلل دریافت پیشلنهاد: ایلام، بلوار ملدرس، شلرکت توزیع نیروی برق اسلتان 
ایام، واحلد دبیرخانه، به پیشلنهادهای فاقلد امضاء ، مخدوش، مشلروط و پیشلنهاداتی که 
بعد از مهللت مقرر واصل شلوند ترتیلب اثلر داده نخواهد شلد. مناقصه گلران محترم ضمن 
تحویل پلاکات به صلورت فیزیکلی باید حتملا تماملی ملدارک و پلاکات را بر روی سلامانه 

سلتاد بارگلذاری نمایند.
۶- مهلت تحویل اسناد: ساعت 1۳ روز شنبه مورخ 1۴۰۲/۰۶/۰۴

۷-  محل برگزاری مناقصه: ایام، بلوار مدرس، شرکت توزیع نیروی برق استان ایام، سالن جلسات
۸- زملان بازگشلایی پلاکات: پلاکات پیشلنهاد راس سلاعت ۹ صبلح روز یکشلنبه مورخ 
1۴۰۲/۰۶/۰۵ با حضور اعضای کمیسلیون مناقصه بازگشلایی میشلود حضلور مناقصه گران 

در جلسله فلوق الذکر بلا ارائله معرفی نامله با مانع اسلت.
۹ - ذکر شماره مناقصه و عنوان آن روی پاکات الزامی است.

1۰ - شرکت توزیع برق استان ایام در رد و یا قبول کلیه پیشنهاد ها مختار است.

11 - پیشلنهاد دهنلدگان موظفنلد تا سله روز قبلل از پایان مهلت تسللیم پیشلنهادات 
بلا مراجعله بله سلایت هایی کله اسلناد بلر روی آن هلا بارگلذاری شلده اند از اصاحات 

احتماللی در اسلناد مطللع گردنلد و اسلناد اصاحی را مهلر و امضلاء کنند.
 1۲ - شرط قبولی مدارک و اسناد صرفا وجود و اثبات آنها در جلسه مناقصه بوده و شرکت 
از پذیرش مدارکی که بعد از پایان مهلت تسلیم پیشنهادات و حین جلسه و بعد از آن ارائه 

شوند ترتیب اثر نمی دهد.
1۳ - اطاعات برآورد و تضمین

مبلغ تضمین )ریال(مبلغ برآوردی )ریال(شماره مناقصهردیف
11۴۰۲/۲۶۳1۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰1۰.۷۵۰.۰۰۰.۰۰۰
۲1۴۰۲/۲۷۸۹.۰1۶.۰۰۰.۰۰۰۴.1۲۰.۴۸۰.۰۰۰
۳1۴۰۲/۲۹۴۵.۳۰۰.۰۰۰.۰۰۰۲.۸۰۹.۰۰۰.۰۰۰

کله بله صلورت )اللف( چلک تضمیلن شلده بانکلی - ضمانتنامله بانکلی بله نفلع 
مناقصه گلزار - ضمانلت نامله صلادر شلده توسلط موسسلات بیمه گلر دارای مجلوز 
لازم بلرای فعالیت و صلدور ضمانلت نامه از سلوی بیمله مرکزی ایلران - گواهلی خالص 
 مطالبلات قطعلی تاییلد شلده از سلوی املور مالی شلرکت توزیلع نیلروی بلرق مطابق 
بله حسلاب شلماره  مزبلور  وجله  واریلز  بانکلی  رسلید   - پیوسلت  کاربرگ هلای 
1۹۰۴۰۵1۹۳۰ بانلک تجلارت، شلعبه انقلاب به نلام شلرکت توزیع نیلروی برق اسلتان 
ایام ملدت اعتبلار تضمین هلای فلوق بایلد حداقلل ۳ ملاه از تاریخ صلدور آن بلوده و 
بلرای همین ملدت قابلل تمدید باشلد و علاوه بلر آن ضمانتنامه هلای بانکلی باید طبق 

فرم هلای ملورد قبلول ضمیمله اسلناد تنظیم شلده باشلد.
1۳ - شرط قبولی مدارک و اسناد صرفا وجود و اثبات آنها در جلسه مناقصه بوده و شرکت 
از پذیرش مدارکی که بعد از پایان مهلت تسلیم پیشنهادات و حین جلسه و بعد از آن ارائه 

شوند ترتیب اثر نمی دهد.
نکته بسیار مهم: 

عدم امضای دیجیتال اسناد بر روی سامانه ستاد منجر به رد کلی پیشنهاد می گردد.

 تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره 1402/27 و مناقصه عمومی یک مرحله ای
با ارزیابی کیفی فشرده شماره 1402/29

نوبت دوم
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کشاورزی 

7 زندانی جرائم غیرعمد در 
خراسان جنوبی به آغوش 

گرم خانواده بازمی گردند

مزدک جمشیدی    |    ذرت های دامی ارز یارانه ای دارند و سایر ذرت ها از جمله ذرت های مصرفی صنایع غذایی از این موهبت محروم هستند از این رو ذرت های 
دامی در شبکه توزیع دارای نشتی بوده و سر از صنایع غذایی درمی آورند.

استفاده از ذرت های دامی در صنایع غذایی چرا و چگونه؟

  بارگیری همزمان پنج فروند لندینگ کرافت در 
بندر جاسک برای نخستین بار

مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و شرق هرمزگان از 
بارگیری همزمان پنج فروند لندینگ کرافت حامل کانتینر 

یخچالی برای نخستین بار از بندر جاسک خبر داد. 
به گزارش روابط عمومــی اداره کل بنــادر و دریانوردی 
هرمزگان، »حمیدرضا محمد حسینی تختی« با اشاره به 
بارگیری همزمان پنج فروند لندینگ کرافت حامل کانتینر 
یخچالی در بندر جاسک افزود: این لندینگ کرافت ها حامل 
TEU 65 کانتینر یخچالی با محموله میوه و تره بار به مقصد 

عمان بودند.   
وی هدف از بارگیری این تعداد لندینگ کرافت را ارتقا سرعت 
عملیات تخلیه و بارگیری کالا و ایجاد زیرساخت های مناسب 
عنوان کرد و ادامه داد: مهم ترین شــاخصه افزایش توان 
عملیاتی در بارگیری این تعداد لندینگ کرافت ها اجرای 

دستورالعمل های الحاقی بین المللی بوده است. 
مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و شرق هرمزگان از 
مهم ترین مزایای حمل با کانتینر یخچالی به ســهولت، 
ســرعت و ایمنی کالا و جلوگیری از فســاد آن اشاره کرد 
و گفت: در سال های اخیر کانتینرها به دلیل ویژگی های 
کاربردی از جمله انعطاف پذیری، هزینه پایین، سرعت و 
ایمنی بالا مورد توجه صاحبان کالا و تجار قرار گرفته است.  
محمد حسینی تختی اضافه کرد: 10 هزار و TEU 65   کانتینر 
یخچالی از ابتدای سال جاری تا کنون در بندر جاسک تخلیه 
و بارگیری شد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 25 

درصد افزایش به ثبت رسیده است. 
گفتنی است؛ بندر جاسک از نظر بعد مسافت کوتاه از جمله 
بنادر راهبردی در ســواحل مکران با هدف تقویت و ایجاد 
تجهیزات لجســتیکی نقش مهمی در توسعه صادرات به 

کشورهای حوزه خلیج فارس دارد. 
 این بندر در ۳2۰ کیلومتری شرق هرمزگان و فاصله ۱۳۰ 
مایلی مسقط پایتخت کشور عمان در قلب سواحل مکران 

واقع شده است .

   مولد سازی ملک ساختمان اداری قدیم درمشهد 

مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای خراســان از استفاده 
ازظرفیت قانون مولدسازی برای فروش زمین ساختمان 
اداری خود در میدان بسیج مشهد خبر داد.به گزارش روابط 
عمومی شرکت برق منطقه ای خراسان مهندس محمودی 
با اعلام این خبر افزود:  زمین میدان بسیج در گذشته محل 
شرکت برق منطقه ای خراسان بوده است که کل سازمان 
اداری برق منطقه ای در آنجا مستقر بوده است و این ملک با 
مساحتی بالغ بر ۱2 هزار و 5۰۰ متر مربع در فاصله ای کمتر 
از 5۰۰ متر حرم مطهر رضوی  واقع شده است .وی در ادامه 
گفت : در ۱۱ سال گذشته این زمین برای فروش به مزایده 
گذاشته شده تا از محل منابع حاصل از فروش  آن، پست 
4۰۰ کیلوولت امام رضا )ع(  و پروژه های مرتبط با آن که برای 
تأمین برق شهر مشهد مقدس حیاتی است، اجرا گردد.وی 
خاطرنشان ساخت: با ابلاغ قانون مولد سازی و با هماهنگی 
های انجام شده تصمیم گرفته شده با استفاده از ظرفیت های 
قانون مذکور، این زمین از طریق هیات مولد سازی مجددا به 
مزایده گذاشته شود. محمودی در پایان گفت  : پروژه های 
پست 4۰۰ کیلوولت امام رضا )ع(، تونل ارتباطی  به طول 
4.5 کیلومتر، کابل 4۰۰ کیلوولت، خطوط هوایی و دوبی 
تغذیه در پست 4۰۰ کیلوولت زکریا  از محل منافع حاصل 

از فروش این زمین  عملیاتی خواهد شد.

   نشست کمیته ساماندهی پیمان های شرکت ملی 
نفت به میزبانی نفت و گاز مارون

جلسه کارگروه تخصصی کمیته ســاماندهی پیمان های 
حجمی مستمر غیر پروژه ای شرکت ملی نفت ایران، با حضور  
رئیس امور کارکنان شرکت ملی نفت ایران، معاون مدیر منابع 
انسانی شــرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب در امور اداری، 
رئیس دبیرخانه کمیته ساماندهی قراردادهای مستمر حجمی 
مناطق نفتخیز جنوب و کمیته ی ســاماندهی پیمان های 
حجمی مستمر غیرپروژه ای شرکت ملی نفت ایران به میزبانی 
شرکت بهره برداری نفت و گاز مارون برگزار شد.قباد ناصری، 
مدیرعامل این شرکت ضمن تاکید بر تلاش مضاعف در تکریم 
و افزایش انگیزش نیروی انسانی، نقش آن در تولید پایدار و 
صیانت از دارایی های فیزیکی صنعت نفت را برجسته برشمرد 
و گفت: همواره با حداکثر توان و احساس مسئولیت مضاعف 
در قبال کارکنان شرکت، تلاش کردیم تا در چارچوب مقررات 
و پیمان های مصوب، نیازهای سرمایه های انسانی سازمان را 
برآورده سازیم.سیدابراهیم صالحین، سرپرست مدیریت منابع 
انسانی شرکت بهره برداری نفت و گاز مارون به عنوان متولی 
جمع آوری و تدوین مستندات تصویب خواهی پیمان های 
نیروی انسانی این شرکت اعلام کرد که در این نشست ۱2 
فقره از پیمان های شرکت بهره برداری  نفت و گاز مارون، 4۳ 
پیمان مربوط به شرکت  بهره برداری نفت و گاز مسجدسلیمان 
و چند مورد از پیمان های سایر شرکت های تابعه ی شرکت 
ملی مناطق نفتخیز جنوب بررسی و جهت طرح در کمیته 
ساماندهی پیمان های حجمی مستمر غیرپروژه ای شرکت 

ملی نفت ایران به تصویب رسید.

بیرجند- گیوکی - جانشین ستاد دیه خراسان جنوبی گفت: ۷ زندانی جرائم غیر عمد با بدهی ۱25 میلیارد و 4۰۰ میلیون ریال به مناسبت دهه دوم محرم از زندان آزاد می شوند.
حامد اکبرپور جانشین ستاد دیه خراسان جنوبی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: ۷ زندانی جرایم غیرعمد با میزان بدهی ۱25 میلیارد و 4۰۰ میلیون ریال به مناسبت دهه دوم محرم حسینی از زندان های 

استان آزاد می شوند.
وی ادامه داد: مثل همیشه شکات در آزادی این چند نفر سهم بزرگی داشتند که طی جلساتی که در محل ستاد دیه استان برگزار شد مبلغ 64 میلیارد و 24۰ میلیون ریال این بزرگواران از سهم خود گذشت کردند.
 اکبرپــور خاطــر نشــان کــرد: مبلــغ 55 میلیــارد و 84۰ میلیــون ریــال نیــز از طریــق اقســاطی شــدن تامیــن و باقیمانــده بدهــی مددجویــان بــه مبلــغ 5 میلیــارد و ۳2۰ میلیــون

 ریال از طریق ستاد دیه استان و کشور تامین شد.
جانشین ستاد دیه خراسان جنوبی ادامه داد: این زندانیان که همه مرد هستند سه نفر آن مربوط به زندان بیرجند، دو تا قاین و طبس و فردوس هم هر کدام یک نفر زمینه آزادیشان فراهم شد.

65 در صد از مجرمین خارج از استان هستند 
ســید محمد جواد عرفان فر / یزد ؛ فرمانده انتظامی یزد با بیان اینکه 65 در صد از 
مجرمان خارج از استان هستند از تماس ۳4۰ هزار و 4۹6 نفر به ۱۱۰ استان خبر داد و 

آن را نشانه اعتماد مردم به پلیس خواند که ۱24 هزار مورد از آنها عملیاتی شده است.
سردار » عباسعلی بهدانی فرد« در نشست با اصحاب رسانه ضمن  تقدیر از حماسه 
آفرینی مردم سوگوار دارالعباده و فعالیت رسانه ها در پوشش اخبار عزاداری  ماه محرم در 
استان و تبریک روز خبرنگار با ارائه گزارشی از دستاوردهای چهار ماهه پلیس استان در 
حوزه های مختلف خاطرنشان کرد : هر چند دشمن در این ایام به دنبال ناامنی در کشور 
بود ولی خوشبختانه با حماسه آفرینی مردم در عزاداری های امسال در مقایسه با سالهای 
گذشته، سوگواری های دهه اول محرم و تاسوعا و عاشورای حسینی با امنیت کامل برگزار شد.

فرمانده نیروی انتظامی استان یزد با بیان اینکه امروز پلیس و رسانه در برقراری امنیت 
و احساس امنیت در جامعه کنار یکدیگر قرار دارند و به مثابه دو بال هستند امنیت مردم 
را خط قرمز پلیس خواند و گفت : مســئله امنیت یک مقوله بسیار مهمی است و حتی 
حضرت ابراهیم)ع( نیز هنگامی که خانه خدا را می ساخت از خداوند خواست آن سرزمین 

را سرزمینی امن قرار دهد لذا امنیت از مسائل دیگر از اهمیت بیشتری برخوردار است.
وی با اشاره به اینکه برابر گزارشهای رسیده در بسیاری از جرائم خشن از جمله سرقت 
مسلحانه موردی را در یزد  نداشتیم گفت :  خوشبختانه با توجه به عملکرد نیروی انتظامی 

استان طی چهار ماهه اخیر اکنون یزد از استانهای امن کشور محسوب می شود.
بهدانی فرد گفت: در صدور گذرنامه با توجه به در پیش بودن اربعین از شــنبه مورخ 
۱4۰2/۰5/2۱ شعبه دوم صدور گذرنامه در فرودگاه نیز مستقر خواهد شد تا به طور میانگین 

طی سه تا پنج روز آن را تحویل مراجعان کنیم.
این مقام مسئول بیان داشت : براساس آخرین ارزیابی های صورت گرفته توسط ایسپا، 
پلیس پس از فرهنگیان بیشترین رضایتمندی مردم کشورمان را در بین سایر بخشها به 
خود اختصــاص داده  که برای ارتقای این رضایتمندی موکداً تلاش داریم واضافه نمود 

دراستان نیز قطعاً نمره پلیس بالاتر از ۷۰ است .
بهدانی فرد حدود 6۰ درصد از سرقتهای استان را جزو سرقتهای خرد دانست و از کشف 
۷۰ درصد از سرقتهای به عنف در استان طی این مدت خبر داد و در ادامه  افزود : در این 
مدت انهدام ۱6 باند سرقتهای به عنف، ۱2 باند سارقان منزل، مغازه و قاپ زنی داشته ایم 

که 65 درصدآنها کشف شده است .
این مقام انتظامی از مصالحه ۷6 درصد از پرونده های کلانتری های استان با اقدامات 
مشــاوره ای خبر داد و افزود: در حوزه عفاف و حجاب اقدامات خوبی صورت گرفته و 22 
هزار و ۷2۱ مورد پیامک در زمینه کشــف حجاب در داخل خودرو داشته ایم که عمدتا 

مربوط به مسافران بوده است.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود از کشف 2۹5 فقره پرونده کلاهبردی و جعل 
؛ کشف ۷۱۰۰  کیلوگرم مواد مخدر ؛ انهدام ۱4 باند مواد مخدر ؛ افزایش 2۰ درصد ی 
دستگیری خرده فروشــان مواد مخدر ؛ رشد 4۰ در صدی دستگیری معتادان متجاهر 
؛ کشــفیات ۱۳5 میلیارد تومان قاچاق کالا ؛ کاهش ۱۳ درصد متوفیان تصادفات برون 
شهری ؛ افزایش ۱۳ درصدی متوفیان تصادفات درون شهری ؛  کاهش 5 درصدی جان 
باختگان حوادث ترافیکی ؛ رشد 56 درصدی جرائم حوزه پلیس فتا ؛ دستگیری افزون بر 
۱۰ هزار نفر اتباع غیرمجاز؛  عودت حدود ۹۰ میلیارد تومان وجوه کلاهبرداری و سرقتهای 
اینترنتی به مردم از طریق پلیس فنای استان ؛ دستگیری باند سارقان اینترنتی که از 6۰ 
نفر سرقت کرده بودند؛ کشف ۱۰۰ درصد از قتلهای اتفاق افتاده در استان ؛ کشف تنها 
یک مورد سرقت مسلحانه از کلینیک ترک اعتیاد و دستگیری بلافاصله عوامل غیربومی 
آن ؛ دستگیری اعضای باند کلاهبرداری اینترنتی به ارزش 5۰ میلیارد ریال که از بیش 
از ۳۰۰ نفر در کشور کلاهبرداری کرده بودند  را از اشراف اطلاعاتی و از جمله  اقدامات  
پلیس استان  در چهار ماهه اخیر دانست و تصریح داشت :  پلیس در تراز انقلاب اسلامی 
 همواره از مردم، با مردم و در کنار مردم اســت و برای روشــنگری افکار عمومی در کنار

 اصحاب رسانه است.
فرمانده نیروی انتظامی استان یزد از مصالحه ۷6 درصد از پرونده های کلاتتری های 
استان با اقدامات مشاوره ای خبر داد و افزود: در حوزه عفاف و حجاب اقدامات خوبی صورت 
گرفته و 22 هزار و ۷2۱ مورد پیامک در زمینه کشف حجاب در داخل خودرو داشته ایم 

که عمدتا مربوط به مسافران بوده است.
بهدانی فرد با تاکید بر اینکه  اعتماد مردم بالاترین سرمایه برای پلیس است  افزود : 
معتقدیم هرچه با مردم شفاف تر و صریح تر صحبت کنیم، مردم نسبت به پلیس اعتماد 

بیشتری خواهند داشت .

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
شنبه 1402/05/21
شماره : 1462

طرح های سازمان بنادر در هرمزگان امیدبخش است
 نماینده ولی فقیه در هرمزگان و امام جمعه بندرعباس، ارائه گزارش های  مدیران  

بنادر استان را از روند طرح های در دست احداث  امیدبخش خواند. 
 به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان، »حجت الاسلام محمد 
عبادی زاده« در جمع مدیرکل، معاونان و مدیران بنادر تابعه استان با اشاره به تاکیدهای 
مکرر رهبر انقلاب در موضوع توســعه سواحل مکران، افزود: ارائه گزارش های مدیران  
بنادر استان از روند طرح های در دست احداث در جهت توسعه آینده هرمزگان  بسیار 
امیدبخش است. وی با بیان اینکه ۳5 درصد کشور را استان های ساحلی دربرگرفته اند، 
گفت: دریا ظرفیت های بســیاری در بخش های مختلف تجارت، حمل و نقل، اقتصاد، 
منابع دریایی و گردشگری دارد فلذا با ترسیم  ایده های بکر و تجارت آفرین باید بتوان 
در کنار توسعه اقتصاد دریا پایه مزیت ها و فرصت ها موجود در این صنعت نیز به فرهنگ 

عمومی برای مناطق ساحل نشین تبدیل شود.  
 نماینده ولی فقیه در هرمزگان نقش بنادر را در توســعه استان هرمزگان بی بدیل 
برشمرد و ابراز امیدواری کرد با توجه به دغدغه های رهبر معظم انقلاب در موضوع توسعه 
شهرهای ساحلی که جزو سیاست های نظام است، طرح های مطالعاتی که برای مناطق 
شــرق استان تعریف شده در توسعه فرهنگ عمومی مناطق ساحل نشین نیز اثرگذار 
خواهد بود.  حجت الاسلام عبادی زاده همچنین بر مشارکت اداره کل بنادر و دریانوردی 
اســتان در حوزه تبدیل ظرفیت ها و فرصت های فرهنگ عمومی مناطق ساحل نشین 
و تقویت و تغییر گفتمان نخبگانی در حوزه دریا در قالب کارگاه های آموزشــی تاکید 
کرد. وی با بیان اینکه کشورهای حوزه خلیج فارس برای استان هرمزگان یک ظرفیت 
تجاری است،  احداث طرح های راهبردی سازمان بنادر و دریانوردی را درچشم انداز و 

آینده هرمزگان  بسیار امیدبخش  توصیف کرد.  
 امام جمعه بندرعباس خاطرنشــان کرد: کریدور شــمال - جنوب نیز یک فرصت 

برای اســتان هرمزگان به ویژه بندر شــهید رجایی برای توســعه فعالیت های ریلی، 
بندری و دریایی خواهد بود و مسوولان استان باید از این فرصت به نفع توسعه استان 

استفاده کنند.

 تشریح فعالیت های جهادی بنادر و دریانوردی هرمزگان در دولت سیزدهم
 مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان نیز با اشــاره به فعالیت های جهادی بنادر و 
دریانوردی در دولت ســیزدهم و ضرورت تســریع در بهره برداری از طرح های درحال 
احداث این اداره کل گفت: طرح هایی مثل 2 هزار و 4۰۰ هکتاری بندر شهید رجایی 

که سال ها نیمه کار مانده بود، این نوید را می دهم که در سفر رییس جمهور و هیات 
دولت به استان با آغاز عملیات اتصال این طرح به بندر شهید رجایی عملیاتی شود . 
 »حســین عباس نژاد« افزود: سه طرح گردشــگری و مسافری بنادر حقانی، نخل 
ناخدا و هرمز به عنوان بزرگترین طرح گردشگری، مسافری و دریایی با بهره گیری از 
فرهنگ بومی اســتان هرمزگان نیز جرو طرح هایی است که در سفر رییس جمهوری 

عملیات اجرایی آن ها آغاز خواهد شد. 
 وی در ادامه به افتتاح بندرگاه چندمنظوره خمیر در اســفندماه ســال گذشته با 
حضور وزیر راه و شهرســازی اشــاره کرد و ادامه داد: با وجود مشکلات و کاستی های 
موجود در این بندرگاه، 2 روز بعد از افتتاح بارگیری مواد معدنی توســط شــناورهای 

تجاری آغاز شده است. 
 مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان پیش بینی کرد تا 2 ماه آینده ظرفیت بارگیری 

مواد معدنی در بندرگاه خمیر به یک میلیون و ۳۰۰ هزار تن در سال برسد. 
 عباس نژاد بهره برداری از بندر چندمنظوره ســیر یک،آغازعملیات اجرایی مجتمع 
مکران ،مطالعات بندر جدید لنگه، برنامه ریزی برای آغاز فاز چهارم طرح توسعه بندر 
شهید رجایی، افزوده شدن پنج اسکله گردشگری در قشم همزمان با سفر رییس جمهور 
را بخش دیگری از طرح های در دست پیگیری و احداث اعلام و خاطرنشان کرد: تلاش 
ما بر این است تا پایان دولت سیزدهم بخش عمده ای از طرح های توسعه ای، زیربنایی 

در حوزه های دریایی و بندری به مرحله عملیات و بهره برداری برسد.
 گفتنی اســت؛ در ابتدای این نشســت »حمیدرضا محمد حسینی تختی«، مدیر 
بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و شرق و »مرتضی سالاری« مدیر بنادر و دریانوردی 
غرب اســتان هرمزگان به ارائه گزارشــی از آخرین وضعیت طرح های مطالعاتی و در 

حال احداث پرداختند.

امام جمعه بندرعباس:

فرمانده انتظامی یزد خبر داد:

پارک علم وفناوری سیستان وبلوچستان همتراز با استانداردهای جهانی است
خبرنگارمحسن تازه روز- حق جوی رئیس مرکز توسعه و هماهنگی تحقیقات گفت: 
مجموعه اتفاقات افتاده در شــکل گیری ناحیه نوآوری پارک علم و فناوری سیســتان 

وبلوچستان در کشور کم نظیر و بی فاصله با استانداردهای جهانی است.
رئیس مرکز توسعه وهماهنگی تحقیقات در بازدید از پارک علم و فناوری سیستان و 
بلوچستان اظهار داشت: آنچه در پارک علم و فناوری سیستان و بلوچستان اتفاق افتاده 
در کشور کم نظیر و همتراز با استانداردهای جهانی است که جای تقدیر و قدردانی دارد.

وی افزود: نگاه، طراحی، اجرا و فرصت های بوجود آمده در این پارک منحصر بفرد 
اســت و یکسری ظرفیت های دست نخورده شــامل جوانان و نوجوانان خلاق و حوزه 
های فناوری نوظهور مانند هوش مصنوعی، اینترنت اشیا و حوزه های تولید محور مانند 
موشن و انیمیشن در این پارک ایجاد شده که آن را از سایر پارک ها مجزا کرده است.

وی ادامه داد: این اســتان و پارک علم و فناوری آن دارای ظرفیت نیروی انســانی با 
کیفیت ویژه ای اســت که در آینده نزدیک میتواند این پارک را به قطب خدمات دهی 

منطقه تبدیل کند و برای تحقق این مهم نیز تلاش خواهیم کرد.
دستیار معاون علمی و فناوری رئیس جمهور:

شعاع اثر گذاری فعالیت های دانش بنیان در سیستان وبلوچستان توسعه می یابد

دستیار معاون علمی و فناوری رئیس جمهور گفت: توسعه و گسترش فعالیت و فضاهای 
دانش بنیان در سیستان وبلوچستان یک اولویت و ضرورت مهم است. 

محمد جواد صدری مهر که به همراه  تعدادی از معاونان و مدیران معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری به سیستان و بلوچستان سفر کرده است در جمع خبرنگاران 

اظهار داشت: هدف از این سفر کاری، جمع بندی و احصا اولویت ها در راستای توسعه 
زیست بوم فناوری و نوآوری در استان است.

وی افزود: در همین راستا معاونان این مجموعه و مدیران ستادها عازم این استان شده 
و به سه شهرستان زابل، چابهار و زاهدان سفر خواهند کرد و از نزدیک آخرین وضعیت 
این شهرستان ها را ارزیابی و در خصوص توسعه و گسترش فضاهای دانش بنیان آنها 

نیز تصمیم گیری خواهند کرد.
وی با اشاره به اینکه هدف از این سفر، توسعه شعاع اثر گذاری فعالیت های دانش بنیان 
در سیستان وبلوچستان است ادامه داد: این هیات در سفر به زاهدان ضمن بازدید از پارک 
علم و فناوری استان و همچنین طرح توسعه پردیس اقتصاد دیجیتال و پردیس دانش 
بنیان، در خصوص طرح ناحیه نوآوری مرکز استان نیز بحث و تبادل نظر خواهند داشت.

دستیار معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری در ساماندهی و 
توسعه زیرساخت های فناوری و نوآوری تصریح کرد: اعضای معاونت علمی ریاست جمهوری 
همچنین ضمن بازدید از بخش های مختلف پارک در سه شهرستان مدنظر، جلساتی با 
واحدهای فناور و دانش بنیان خواهند داشت و از نزدیک در راستای رفع موانع و تنگناهای 

تجاری سازی فعالیت ها، نشست های تخصصی خواهند داشت.

 بازار جهانی برای حفظ مشتریان خود و البته توسعه این بازار بهترین خدمات 
را ارائه می دهند. در بخش کشاورزی شناسنامه دار کردن محصولات دارای اهمیت 
بسیاری است. در جهان با استفاده از QR کد، قابلیت رصد اطلاعات وجود دارد و با 
این کد، کشاورز می تواند از خصوصیات محصول خود به عنوان یک شاخص برای 
تبلیغ و اطلاع رســانی بهره ببرد.برگشت محصولات صادر شده از ایران در چند 
سال اخیر مانند فلفل دلمه رنگی، کلم، سیب زمینی و... چالشی بود که کشور را 
درگیر خود کرده است. به عنوان مثال حدود 5۰ درصد از برنج های سال گذشته 
به فروش نرفته است در حالی که برنج ایرانی به لحاظ طعم و مزه یکی از بهترین 
نمونه های جهانی است. سیدعلی طاهری، رئیس اتحادیه برنج فروش های بابل در 
چرایــی عدم صادرات این حجم از محصول عنوان کرد که برنج داخلی نمی تواند 
شاخص های استاندارد آزمایشگاه های بین المللی در حوزه میزان سموم موجود در 
محصولات را پاس کند.از سوی دیگر موضوع »ترا ریخته« محصولات کشاورزی از 
دیگر موضوعاتی است که نیاز به رسیدگی دارد. اصطلاح ترا ریخته به معنی تغییرات 
ژنتیکی محصولات بوده که با مهندسی ژنتیک خصوصیت هایی از محصول حذف یا 
ایجاد شود که این تغییر هرگز در طبیعت رخ ندهد. در این باره سخنگوی کمیسیون 
تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با اشاره به مصوبات کمیسیون در زمینه امنیت 
غذایی بیان کرد که یکی از مشکلات امروز ما بحث مواد غذایی ترا ریخته است. 
بنابراین کمیسیون مصوب کرد وزارت بهداشت باید به این مواد غذایی ترا ریخته 
نظارت داشته باشد و تمام واردکنندگان و تولیدکنندگان مواد ترا ریخته ملزم به 
درج برچســب ترا ریخته روی این محصولات هستند.محسن زنگنه ادامه داد که 
کمیسیون در مصوبه دیگری وزارت جهاد کشاورزی را ملزم کرد تا نظام رهگیری 
و ردیابی، بسته بندی و شناسنامه دار کردن محصولات خام کشاورزی اعم از دامی 
و طیور را از ســطح مزرعه و دامداری تا مصرف را انجام دهد. همچنین مقرر شد 
وزارت بهداشت این محصولات را از نظر باقیمانده سموم کشاورزی اعم از نیترات، 
فلزات سنگین و باقیمانده داروهای دامی، در زنجیره تأمین را کنترل و نتیجه را به 

وزارت جهاد کشاورزی اعلام کند.
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اجرای بسته های تشویقی 
متعدد برای نوسازی هزار و 
۸۰۰ هکتار بافت فرسوده در 
استان بوشهر 

مدیرکل راه و شهرسازی استان بوشهر گفت: بیش  از یک هزار و ۸۰۰ هکتار بافت ناکارآمد شهری در ۱۲ شهر استان است و دولت بسته های تشویقی گوناگونی برای نوسازی بافت 
فرسوده ارائه داد. به گزارس پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از بوشهر سید محمود دستغیبی با اشاره به فعالیت های انجام شده در حوزه بازآفرینی شهری در استان بوشهر، گفت: تا 
کنون فعالیت های گوناگونی برای نوسازی بافت فرسوده در این استان انجام شده است از جمله اجرای بسته تشویقی ۱۹ گانه کالبدی، ارایه تخفیف درعوارض صدور پروانه ساختمانی، 

تخفیف عوارض نظام مهندسی ساختمان، تخصیص قیر رایگان و ارایه تسهیلات نوسازی )تخصیص وام( که با کمک شهرداری های استان به ساکنان بافت های فرسوده ارائه می شود.
وی اطلاع رسانی در خصوص بسته تشویقی شهرسازانه ابلاغی از سوی وزیر راه و شهرسازی را یکی از مهم ترین اولویت های این اداره کل برشمرد و افزود: با گذشت چند ماه از ابلاغ 
این مصوبه هنوز بسیاری از شهروندان از تسهیلاتی که برای نوسازی واحدهای فرسوده خود می توانند بهره مند شوند، بی اطلاع اند به همین منظور اطلاع رسانی در خصوص این بسته را 

در اولویت کاری خود قرار دادیم.

الهام صالح      |        رئیس گروه بهره وری و مدیریت مصرف انرژی توانیر گفت:۸۰ درصد مشترکان برق زیر الگوی مصرف، ۱۰درصد بین الگو تا 
۱.۵برابر الگو، ۶ درصد ۱.۵ تا ۲برابر الگو و چهار درصد بیش از ۲برابر الگو مصرف می کنند.

رعایت رعایت ۸۰۸۰ درصد مشترکان برق الگوی مصرف  درصد مشترکان برق الگوی مصرف 

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

شنبه 1402/05/21
شماره : 1462

   مدیر عامل شرکت توزیع برق هرمزگان 
مشارکت مشترکان در سه روز آخر هفته  برای 

عبور از  ایام اوج مصرف برق ضروری است

 مدیر عامل شرکت توزیع برق هرمزگان گفت: 
همچنــان در روزهای پر مصــرف برق و روزهای 
گرم تابستان قرار داریم و مشارکت بیش از پیش 
مشترکان برای عبور از این روزها یک اولویت اصلی 

بشمار می رود .
محمد کریمــی افزود: ســه روز آخر هفته با 
روزهایی گــرم مواجه خواهیم بــود و می طلبد 
مشترکان و شــهروندان در روزهای پایانی هفته 
همراهی بیشتری داشته باشند تا با کمترین تنش 

و افت ولتاژ این روزها را سپری کنیم.
کریمــی اضافه کرد:این احتمــال وجود دارد 
کــه در روزهای پایانی هفتــه رکورد جدیدی در 
مصرف برق در اســتان هرمزگان به ثبت برســد 
بیم آن می رود که شــرایط شــبکه به ســمت 
ناپایــداری و افزایش ناترازی حرکت کند ، از این 
رو مشــترکان و مصرف کنندگان برق باید همه 
 مولفه ها را با محوریت مصرف بهینه و صرفه جویی 

بیشتر در نظر بگیرند.
 با توجه به شرایط خاصی که در کشور حاکم 
است لازم است همه مشترکان خانگی، کشاورزی و 
صنعتی و دستگاه های اداری و تجاری  در روزهای 
پیش رو همه با هم با هم افزایی و تعامل بیشتر ما 
را در عبور از روزهای گرم و سخت تابستانی یاری 
کنند.وی ادامه داد: در بخش خانگی تا کنون که 
در اوج گرما هستیم مشارکت ۴۴درصدی از مردم 
داشتیم که نصاب نسبتا پایینی است و انتظار داریم 
مشترکان خانگی با صرفه جویی بیشتر همت کنند 
و با عزمی همگانی درصد مشارکت در مصرف بهینه 

را افزایش دهند .
انتظار اســت در روزهای گرم سال مشارکت 
مشــترکان خانگی افزایش یابد ، در سال گذشته 
رقم پاداش خوبی به مشــترکان خانگی اعطا شد 
، بر اســاس آمارهای موجود هرمزگان در سطح 
کشور رتبه نخست پرداخت پاداش ها را داشت ، 
۱۲۶میلیارد تومان پاداش به این مصرف کنندگان 
پرداخت شد .امسال هم در خرداد و تیر اراقام خوبی 
از پاداش ها به ثبت رســید در مجموع شــرکت 
توزیــع برق هرمزگان صرفه جویی خوبی به ثبت  

رسانده است .

  ۳۶ هزار مترمکعب به ظرفیت ذخیره 
آب استان بوشهر افزوده می شود

به گزارش روابــط عمومی و آموزش همگانی 
شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر، ابوالحسن عالی 
در توضیــح این خبر اظهار کرد: مخزن های پنج 
هزار مترمکعبی تنگ ارم، برازجان و چاه مبارک، 
سه هزار مترمکعبی در سالم آباد و بندر رستمی و 
مخزن ۵۰۰ مترمکعبی پرگانک، سیراف و گلستان 
از جمله مخازن در حال احداث استان بوشهر است.

وی بیان کرد: در بندر امام حسن، کلمه، جم، 
انارســتان، دمیگز )دیر( و هلیلــه بندرگاه پروژه 
مخزن ۲ هزار مترمکعبی و در بنه گز مخزن یکهزار 
مترمکعبی در دست احداث است که با اتمام این 
پروژه ها شاهد افزایش پایداری آب در مناطق یاده 

شده خواهیم بود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر 
ادامــه داد: با توجه به نقش قابل توجه مخازن در 
تامین آب پایدار اجرا این مخازن در نقاط مختلف 

استان بوشهر در دستور کار قرار دارد.
وی افزود: در چند ســال اخیــر نیز در عمده 
شهرستان های اســتان بوشهر مخازن ذخیره آب 

عملیاتی و به بهره برداری رسیده است.
عالی عنوان کرد: احداث این مخازن منجر می 
شود تا در زمان حوادث احتمالی در شبکه و یا افت 
احتمالی در فشــار آب، خللی در تامین آب پایدار 

مناطق رخ ندهد.

ایرلاین بومی گره گشای مشکلات پروازی استان خراسان جنوبی

۶۱ پرونده دعاوی خانوادگی منتهی به صلح و سازش شده است

بیرجند- زهرا قربانی راد- مدیرکل فرودگاه های خراسان جنوبی گفت: شرکت های 
هوایی بومی )ایرلاین ها( راهکاری برای افزایش و پایداری پرواز های استان است که این 

موضوع در دست پیگیری قرار دارد.
عظیم طهماسبی در نشست خبری گفت: رایزنی ها با شرکت های هوایی بومی برای 
افزایش پرواز های استان در دست پیگیری است، در این خصوص سرمایه گذارانی اعلام 
آمادگی کرده اند که در صورت تحقق این موضوع، مشــکل پرواز های استان به صورت 
ریشه ای حل خواهد شد.مدیرکل فرودگاه های خراسان جنوبی افزود: شرکت های هوایی 
بومی همچنین نقش مهمی در اشتغالزایی استان دارد که ما هم دنبال آن هستیم ایرلاین 
بومی را در استان راه اندازی کنیم.وی اشاره به پیگیری های مستمر برای افزایش پرواز های 

خراسان جنوبی، گفت: همیشه برای افزایش پرواز ها تلاش کرده ایم.
مدیرکل فرودگاه های خراسان جنوبی از انتقال سایت راداری فرودگاه طبس به کوه های 
شتری این شهرستان خبر داد و اضافه کرد: سنسور های راداری فرودگاه طبس جزو ۱۶ 
ایشتگاه راداری کشور است که اگر به کوه های شتری منتقل شود، فضای ۵۰۰ کیلومتری 

را می تواند تحت پوشش قرار دهد و به پوشش راداری کشور کمک کند. 

طهماسبی ادامه داد: جا به جایی این سایت راداری به ۶۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز 
است که این اقدام منبع درآمدی برای استان خواهد بود و در سال های آتی سایت راداری 
پشتیبانی را در بیرجند هم نصب خواهیم کرد.وی با اشاره به ارتقای زیرساخت های فرودگاه 
بین المللی شهید کاوه بیرجند، گفت: ترمینال جدید فرودگاه بیرجند با اعتبار ۶۰ میلیارد 
تومان و روشنایی باند فرودگاه طبس با ۴۰ میلیارد تومان اعتبار به صورت رسمی در هفته 
دولت به بهره برداری می رسد.مدیرکل فرودگاه های خراسان جنوبی بیان کرد: با بهره برداری 

و استفاده از پروژه روشنایی فرودگاه طبس این فرودگاه ۲۴ ساعته شد و با توجه به گرمای 
بالای ۴۰ درجه این شهر، پرواز ها در شب برای این فرودگاه خیلی حائز اهمیت است.

طهماسبی خاطرنشان کرد: محوطه سازی فرودگاه بیرجند با اعتبار ۴۰ میلیارد تومان 
و بهســازی ترمینال قدیم و ارتباط با ترمینال جدید هم با اعتبار ۵۰ میلیارد تومان در 
دستور کار قرار دارد.وی ادامه داد: با تکمیل محوطه سازی فرودگاه بین المللی شهید کاوه 

بیرجند، حتما تندیس این شهید بزرگوار را نیز در محوطه فرودگاه نصب خواهیم کرد.
به گفته وی، دلیل لغو سفر های عتبات عالیات از فرودگاه بین المللی بیرجند به واسطه 
هزینه های بالای آن است و در صورت افزایش تقاضا و صرفه اقتصادی، امکان برقراری 
مجدد این پرواز ها وجود دارد.طهماسبی با ذکر اینکه هزینه جاری فرودگاه بین المللی 
بیرجند ماهانه بالغ بر سه میلیارد تومان است، اضافه کرد: این در حالی است که درآمد 
فرودگاه به ۵۰ میلیون تومان هم نمی رسد.مدیرکل فرودگاه های خراسان جنوبی افزود: 
در حال حاضر فرودگاه بین المللی شهید کاوه با داشتن امکاناتی همچون روشنایی سطح 
پروازی، دستگاه های کمک ناوبری و ترمینال مسافری با مساحت مناسب به صورت ۲۴ 

ساعته آماده پذیرش همه نوع هواپیما های فعال در کشور است.

همدان- معاون توســعه حل اختلاف استان همدان با اجرای پویش صبر در استان 
همدان ۶۱ پرونده دعاوی خانوادگی منتهی به صلح و سازش شده است.

سیدهادی مصطفوی یکشنبه ۱۵ مرداد در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: ۶۱ پرونده 
دعاوی خانوادگی منتهی به صلح و سازش شده است، تصریح کرد: نزدیک به ۲۵ میلیارد 
ریال دعاوی مالی به رضایت رسیده و یک فقره قتل نیز در شهرستان اسدآباد به رضایت 
رسیده است.وی افزود:از ابتدای محرم تا اربعین حسینی پویشی تحت عنوان پویش صبر 

کلید خورده و حامیانی از این پویش حمایت کردند.
مصطفوی با اشاره به اینکه همدان رتبه بالایی در صلح و سازش دارد به طوریکه بین 
۴۰ تا ۵۶ درصد پرونده ها مختومه شــدند، خاطرنشان کرد: چهار پرونده قتل در شهر 

همدان در حال مذاکره برای مصالحه است که نتایج آن در اربعین اعلام خواهیم کرد.
وی افزود:در سال ۹۷۸ سازمان یونسکو به علت اهمیت نقش خبرنگاران در توسعه 
صلح و سازش نامگذاری هایی در این زمینه داشت که نشان می دهد انتشار اخبار سالم 
چقدر اهمیت دارد، مطرح کرد: سند تحول قضایی یکی از اسناد مهم قوه قضائیه بوده 
که از دوره های قبل اجرا شده و در زمان ریاست فعلی هم ادامه پیدا کرده و در همدان 

با تشکیل کارگروهی این سند در حال پیگیری است.
معاون توسعه حل اختلاف استان همدان اظهار کرد: شاهد کاهش پرونده در مجموعه 
های قضایی استان هستیم که یکی از شاخصه های اجرای صحیح این سند تحول است.

وی با اشــاره به اینکه استان همدان پایین ترین سطح نگهداشت پرونده ها را دارد، 
افزود: هر ساله همدان از لحاظ جرائم لسانی رتبه اول را داشت اما با اقداماتی که در طرح 
های »مصلحین« و »شمیم رضوی« که از طرح های ابداعی استان بوده، دیگر شاهدیم 
که جرائم لسانی جزو جرائم همدان نیست.مصطفوی با تأکید بر اینکه به نظر می رسد در 
استان همدان باید اولویت بندی مسائل فرهنگی داشته باشیم، اظهار کرد: یکی از قوانینی 

که در حال اصلاح است، قانون مربوط به شوراهای حل اختلاف است.

ســخنگوی قوه قضائیه استان همدان با بیان اینکه اجرای مدل تعالی یکی از طرح 
های در حال اجرا در قوه قضائیه است، ادامه داد: مرکز توسعه حل اختلاف متولی اجرای 
این طرح اســت که این الگو از ســال ۹۹ در حال اجراست که هدف بالا بردن کیفیت 
رسیدگی و رضایتمندی مردم و افزایش صلح و سازش است.وی ادامه داد: کارگروه های 
ویژه صلح و ســازش برای پرونده های قتل و کلان در اســتان ایجاد شده است ،که در 
ماه های گذشــته آمار خوبی در مصالحه پرونده های قتل داشتیم.مصطفوی بیان کرد: 
مســأله داوری و میانجیگری از طریق توسعه حل اختلاف در حال انجام است و داوری 
ها در دو حوزه تخصصی و عمومی انجام می شود که مجموعه خبرنگاران و خبرگزاری 
ها می توانند به عنوان صلح یار معرفی شوند.معاون توسعه حل اختلاف استان همدان با 
تأکید بر قوه قضائیه الکترونیک، بیان کرد: دادرسی الکترونیک در شورای حل اختلاف 
به صورت الکترونیکی در حال انجام است به طوریکه بدون تشکیل پرونده فیزیکی تمام 

اطلاعات در سیستم ثبت می شود.
وی با بیان اینکه در طرح شمیم رضوی نیز از ۲۸۸۳ پرونده، ۴۳۲ پرونده به مصالحه 
ختم شده است، یادآور شد: ۴۵۰ وکیل مصلح در استان همدان در حال فعالیت هستند.

مصطفوی از اضافه شدن دو حوزه قضایی به استان خبر داد و گفت: دو حوزه قضایی 

شیرین سو در شهرستان کبودراهنگ و حوزه قضایی زند در ملایر اضافه شده است.
وی با بیان اینکه همدان به لحاظ سلامت قضایی جزو سالم ترین استان ها بوده است، 
یادآور شد: کمترین کیفرخواست و شکایت از همکاران قضایی در استان داشتیم که نشان 
دهنده این است که نیروهای ما با سلامت کار و سعه صدر پرونده ها را رسیدگی می کنند 
و اخراجی در قوه قضائیه نداریم.وی ادامه داد: ترافیک شهر همدان یکی از مسائلی بوده 
که دادستانی همدان ورود کرده و باید مسئولان قبل از بازگشایی مدارس فکری برای این 
موضوع کنند تا در زمان بازگشایی مدارس، مردم با اوج ترافیک و مشکلات مواجه نباشند.

معاون توسعه حل اختلاف استان همدان با بیان اینکه کمیته مقابله با فساد از دو سال 
گذشته شکل گرفته است، درباره ترک فعل مدیران استان، اظهار کرد: در بخش پیشگیری 
از وقوع جرم نیز موضوع ترک فعل مسئولانی انجام گرفته است ضمن اینکه ترک فعل ها 
الزاماً منتهی به پرونده های قضایی نمی شود. اگر به مسئولان ابلاغ شود و اقدامی نکنند 
طبق ماده ۵۷۶ جرم است و قابلیت پیگیری دارد؛ به عنوان مثال در بحث آلودگی رودخانه 
همدان در سال ۹۹ اخطار دادیم و آلایندگی برطرف شد و پرونده قضایی تشکیل نشد

وی با اشــاره به بحث قیمت مســکن و اجاره بها در همدان، تصریح کرد: از دو سال 
گذشــته کارگروه کنترل اجاره بها تشــکیل شد و سامانه ای طراحی کردند که قرارداد 
اجاره کنترل شود و پس از اجرای این کارگروه کاهش چند درصدی در اجاره بها اتفاق 

افتاد اما ادامه پیدا نکرد.
وی ادامه داد: در همدان نظارت جدی در این زمینه شده و قراردادها بررسی شد اما 
واقعیت این است که ما به قراردادهای خصوصی دسترسی نداریم بنابراین همه مسئولان 

استان باید برنامه ای برای این موضوع داشته باشند.
سخنگوی قوه قضائیه استان همدان در پایان گفت: با راه اندازی سامانه املاک توسط 
راه و شهرسازی، با جمع شدن اسناد عادی، پلمب مشاوران املاک غیرمجاز، ثبت املاک 
در سامانه و تنظیم قراردادهای رسمی جلوی سوءاستفاده سودجویان گرفته خواهد شد.

 به نقل از وزارت نیرو، فرح جمالزاده با اشاره به رشد و پیشرفت برنامه مدیریت مصرف در ادارات 
کشــور گفت: هم اکنون بخش قابل توجهی از برنامه مدیریت بــار و مصرف انرژی در ادارات محقق 

شده است.
وی در این زمینه افزود: بر اساس مصوبه هیئت وزیران همه دستگاه های اجرایی، بانک ها، نیروهای 
مسلح و نهادهای عمومی غیردولتی موظفند در ساعات اداری نسبت به کاهش ۳۰ درصدی مصرف 
برق )نسبت به مدت مشابه سال قبل( و در ساعات غیر اداری نسبت به کاهش ۶۰ درصدی از مصارف 

جاری با اولویت خاموش کردن دستگاه های غیرضروری و سامانه های سرمایشی اقدام کنند.
رئیــس گروه بهره وری و مدیریت مصرف انرژی توانیــر در ادامه به تعامل و همکاری بخش های 
صنعت و کشاورزی برای مدیریت مصرف برق در زمان پیک مصرف اشاره کرد و یادآور شد: در این 
میان آنچه که به عنوان یک چالش و معضل اصلی صنعت برق در فصل گرما مطرح می شود، مصارف 
خانگی و تجاری آمپری و فاقد کنتور هوشمند است و لازم است در این زمینه تدبیر کارآمد اتخاذ شود.

جمالزاده از جمله راهکارهای سایر کشورها در این بخش را شناورسازی نرخ برق و اعمال تعرفه 
ساعات اوج بحرانی، استفاده از مولدهای تولید پراکنده، ذخیره سازهای انرژی، انرژی های تجدیدپذیر 
و غیره عنوان کرد و افزود: در حال حاضر ۴۰ درصد انرژی برق کشــور در مناطق عادی ،۴۰ درصد 
در مناطق گرمســیری یک و ۲۰ درصد در سایر مناطق کشور )دو تا چهار گرمسیر( به ویژه مناطق 

گرمسیری چهار مصرف می شود.
وی بر این اســاس گفت: هم اکنون ۸۰ درصد مشــترکان زیر الگوی مصرف، ۱۰ درصد بین الگو 

تا ۱.۵ برابر الگو، ۶ درصد ۱.۵ تا ۲ برابر الگو و چهار درصد بیش از ۲ برابر الگو مصرف می کنند.
بر اســاس این گــزارش، ۲۲ میلیون از ۳۲ مشــترک برق خانگی کشــور در مناطق عادی قرار 
دارند که این مناطق عموماً مرکز و شــمال کشــور مانند تهران، اصفهان، شــیراز، مشــهد، تبریز، 
کردســتان و کرمانشــاه را شــامل می شــوند. در منطقه گرم یک که حوزه جنوب کشــور از قبیل 
خوزســتان، بوشــهر، هرمزگان، بخشی از سیستان و بلوچستان، بخشــی از کرمان جنوب و بخشی 
از فارس جنوب را شــامل می شــود، چهار میلیون مشــترک وجود دارد؛ منطقه گرم دو در سراسر 
کشــور پراکنده بوده و ۱۶۰ هزار مشــترک را در خود جای داده اســت، در منطقه گرم ســه که 
منطقه کویری مرکز کشــور را از جمله قم، بخشــی از کاشــان و یزد را شامل می شود یک میلیون 
 مشــترک بــرق وجــود دارد، امــا در منطقه گرم چهــار که حــوزه مرطوب و نیمه معتــدل را به 
خود اختصاص می دهد و نیمه شــمالی کشــور را اعم از گلســتان، مازندران، گیلان و غیره را شامل 

می شود پنج میلیون مشترک برق وجود دارد.

معاون توسعه حل اختلاف استان همدان:

تاریخ درج آگهی نوبت اول
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سرپرست سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری بندر بوشهر گفت: حادثه آتش سوزی در کارگاه لنج سازی دریانوردان بوشهر در عملیاتی ۲ ۵. ساعته مهار شد.
 به گزارش واحد خبر و رسانه مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری بندر بوشهر، حسین ضیایی در تشریح این خبر اظهار کرد: به دنبال گزارش دریافتی، مبنی بر وقوع آتش سوزی 

کارگاه لنج سازی بلافاصله پنج خودرو عملیاتی با ۱۰ نفر آتش نشان به محل حادثه اعزام شدند. 
 وی بیان کرد: در این حادثه با وجود تلاش گسترده آتش نشانان، به دلیل وجود بشکه های ۲۰۰ لیتری رزین و پشم شیشه یک فروند لنج به طور کامل طعمه حریق شد و به ۲ لنج دیگر نیز 

خساراتی وارد شد.
 ضیایی ادامه داد: این حادثه خوشبختانه خسارت جانی در پی نداشته و علت وقوع آن توسط کارشناسان در دست بررسی است.

وی همچنین با اشاره به پایان عملیات اطفاء حریق پس از گذشت ۲.۵ ساعت، از آتش نشانی نیروگاه و اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر جهت مشارکت در عملیات اطفاء قدردانی کرد.

مهار آتش سوزی کارگاه 
لنج سازی دریانوردان 

بوشهر در عملیاتی ۲.۵ 
ساعته 

اما از نظر این صیاد کهنه 
کار بوشهری یکی از 

نقص ها و عیب های شیوه 
صید ترال این است که 

این شیوه انتخابی نیست 
و به دلیل جاروب از کف 

صید ضمنی )ماهیانی که 
هنوز بالغ نشده اند( بالایی 

به همراه دارد؛ هرچند 
این روزها به دلیل کاهش 
مدت زمان صید آسیب به 

ایران زمین  

مزدک جمشیدی    |     وجود ۷۰۰ گونه ارزشمند جانوری و گیاهی در منطقه صید و شکار ممنوع "گَرین" شهرستان سلسله ضرورت تکمیل و بهره برداری از پاسگاه 
محیط بانی این منطقه را دوچندان کرده که این مهم به خوبی توسط دولت سیزدهم دنبال شده است.

اهتمام دولت برای حفاظت از ۷۰۰ گونه گیاهی و 
جانوری "گَرین" لرستان

 لرستان با وسعت یک و هفت دهم درصد مساحت کشور دارای تنوع 
زیستی بسیار بالایی می باشد به طوری که ۲۵ درصد تنوع زیستی کشور 
شــامل ۳۶۸ گونه جانوری و یک هزار و ۷۰۰ گونه گیاهی در این استان 
شناسایی شده و حدود ۱۲ سال است که منطقه ۷۰ هزار هکتاری گرین 
از طرف ســازمان حفاظت محیط  زیســت به  عنوان منطقه شکار و صید 

ممنوع اعلام  شده است.
گَرین از رشــته  کوه  های مهم غرب ایران است که بیشتر مساحت آن 
در شــمال لرستان و بخشی نیز در اســتان  های همدان و کرمانشاه واقع 
شده و بیش از ۲۰۰ گونه جانوری و ۵۰۰ گونه گیاهی ارزشمند را در دل 
خود جای داده اما فاقد پاسگاه محیط  بانی برای حفاظت از این گونه های 

ارزشمند است.
در این منطقه گونه  های گیاهی متنوعی همچون بلوط، زالزالک، گلابی 
وحشی و گیاهان مرتعی شاخصی مانند موسیر رشد دارند و از تنوع های 

زیستی آن نیز می توان به خرس، کفتار، گرگ و روباه، کل و بز اشاره کرد 
و بنا بر اظهاراتی این کوه در گذشته های دور زیستگاه پلنگ هم بوده است.

سهم لرستان از میزان تنوع زیستی کشور ۲۵ درصد است که منطقه 
شــکار و صید ممنوع گرین به تنهایی ۱۵ درصــد از این تنوع را به خود 
اختصاص داده که در نوع خود بی نظیر است و همین امر ضرورت توجه به 
این منطقه حساس زیست محیطی را از سوی مسوولان امر بیشتر می کند.

افزایش تخلفات زیست  محیطی و  شکار غیرمجاز گونه  های ارزشمند 
جانوری این منطقه توسط شکارچیان غیرمجاز بومی و غیربومی در سالیان 
اخیر باعث شد تا مسوولان امر احداث یک پاسگاه محیط  بانی را در سال ۹۶ 
جهت حفاظت از گونه های این منطقه در دستور کار قرار دهند اما روند 
کند پرداخت اعتبارات و متوقف شدن تخصیص مبالغ مورد نیاز آن باعث 
شد تا در مقاطعی احداث آن متوقف شود و بهره برداری از آن همچنان در 

هاله ای از ابهام باقی بماند.

با روی کار آمدن دولت ســیزدهم، توجه به پروژه های راکد بر زمین مانده و 
تخصیص رو به رشد اعتبارات، اکنون این پروژه به پیشرفت فیزیکی مطلوبی رسیده 
است که می تواند نویدبخش حفاظت از گونه های ارزشمند جانوری این منطقه 

در آینده ای نزدیک باشد.

  وجود ۷۰۰ گونه جانوری و گیاهی در منطقه "گرین"
رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان سلسله در این خصوص به ایرنا 
گفت: گرین یکی از مناطق حساس زیست محیطی استان لرستان می باشد که 
در سال ۱۳۹۱ با طی مراحل اداری و چاپ آگهی رسمی به عنوان منطقه شکار و 

صید ممنوع اعلام شده است.
علیرضــا رحیمی افزود: در این منطقه حدود ۲۰۰ گونه جانوری و ۵۰۰ گونه 
ارزشمند گیاهی شناسایی شده که برای مدیریت بهتر آن به احداث چهار پاسگاه 
محیط  بانی نیاز است.وی با بیان اینکه کل مناطق زیست محیطی سلسله با چهار 
نفر محیط بان حفاظت می شوند و کمبود محیط بان در این شهرستان وجود دارد، 
تصریح کرد: پس از ارتقای مناطق شکار و صید ممنوع به حفاظت شده،نسبت به 
احداث پاسگاه محیط بانی اقدام می شود که با پیگیری های استان، قبل از ارتقای 
منطقه گرین به حفاظت شده، علاوه بر تصویب چارت پاسگاه با هشت نفر، اقدامات 

اولیه برای احداث این پاسگاه در منطقه کهمان صورت گرفت.
رحیمی ادامه داد: از سال ۹۶ تا پایان سال ۱۴۰۰ مبلغ ۹ میلیارد و ۴۰ میلیون 
ریال به این طرح اختصاص یافته بود در حالیکه مبلغ تخصیصی این طرح در سال 

گذشته توسط دولت سیزدهم ۱۰ میلیارد و ۴۷۰ میلیون ریال بوده است.
رییس اداره حفاظت محیط زیســت سلسله با اشاره به پیشرفت فیزیکی ۸۰ 
درصدی این طرح عنوان کرد: امسال در کمیته توسعه و برنامه ریزی شهرستان 
مبلغ ۱۸ میلیارد و ۶۵۰ میلیون ریال مصوب شده است که در صورت مساعدت 
ویژه مسوولان استان این طرح تا پایان دهه فجر امسال به بهره برداری خواهد رسید.

  تامین اعتبار مجدد پاسگاه محیط بانی گرین در دولت سیزدهم
مدیرکل حفاظت محیط زیســت لرستان نیز با اشاره به منطقه صید و شکار 
ممنوع گرین به عنوان یکی مناطق حساس زیست محیطی لرستان اظهار کرد: 
با توجه به اهمیت حفاظت از گونه های زیســت محیطی موجود در این منطقه، 

احداث یک پاسگاه محیط بانی در دستور کار قرار گرفت.
اهتمام دولت برای حفاظت از ۷۰۰ گونه گیاهی و جانوری "گَرین" لرســتان با 
تکمیل پاسگاه محیط بانی" علی سالاروند" با بیان اینکه ساختمان پاسگاه محیط بانی 
در منطقه شکار و صید ممنوع گرین شهرستان سلسله واقع شده است، افزود: روند 
احداث این پاسگاه در سال ۹۶ آغاز و به دلیل مشکلات فنی و اعتباری متوقف شد 
که با توجه به پیگیری های صورت گرفته در دولت سیزدهم مجددا تامین اعتبار شد.

وی افزود: عملیات اجرایی این پروژه با تلاش  و پیگیری های مداوم و با تخصیص 
اعتبار لازم از طرف سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان در سال ۱۴۰۱ شروع شده 

و در حال حاضر در مرحله اجرای تاسیسات و نازک کاری است.

  نقش مهم پاسگاه محیط بانی در حفاظت از گونه های ارزشمند گرین
فرماندار سلسله نیز با قدردانی از زحمات مدیرکل و مجموعه حفاظت محیط 
زیست استان جهت پیگیری لازم برای رفع مشکلات فنی و اعتباری احداث پاسگاه 
محیط بانی منطقه شــکار و صید ممنوع گرین، بر تسریع در روند تکمیل پاسگاه 

مورد نظر تاکید کرد.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
شنبه 1402/05/21
شماره : 1462

   وزیر کشــور: چهار هزار واحد مسکونی 
روستایی در همدان هفته دولت واگذار می شود

 وزیر کشــور گفت: در زمینه مسکن روستایی 
در استان همدان کارهای خوبی صورت گرفته و از 
۱۴ هزار واحد، چهار هزار و ۱۰۰ واحد مســکونی 
در هفته دولت به متقاضیان تحویل داده می شود.

احمد وحیــدی در بازدید از طرح نهضت ملی 
مســکن ۱۱ هزار واحدی شــهر همدان افزود: به 
میزانی که زمین تامین شــده فراخــوان دادیم، 
۱۰۰ هزار واحد مسکن شهری و روستایی سهمیه 
استان همدان بود که در بخشی روستایی، بخش 
دیگر مالکان مناطق فرسوده و مناطق شهری است.

وی ادامــه داد: در بخش خود مالکی بیش از ۲ 
هزار واحد مجوز گرفتند و کارهای ســاخت و ساز 

آغاز شده است.
وزیر کشور با بیان اینکه با ابتکار استاندار همدان، 
زمین های مرغوب استانداری که ۱۴۵ هکتار بود 
برای ســاخت ۱۱ هزار واحد مســکن تخصیص 
داده شــده که برای این اقدام شایسته از استاندار 
همدان قدردانی می شــود ابراز امیدواری کرد: تا 
آخر امســال بخشی از این طرح به نتیجه برسد و 

تحویل مردم شود.
وحیدی اظهار داشت: اجرای طرح مسکن در 
استان همدان رشــد خوبی پیدا کرده و با همت 
اســتاندار همدان، مسئولان و نمایندگان مجلس 
و بنیاد مســکن، این شتاب بیشتر خواهد شد که 
مســکن نهضت ملی مسکن به نقطه انتظار مردم 

برسد و تامین شود.
عملیات ساخت ۱۱ هزار واحد مسکونی طرح 
نهضت ملی مســکن، در ۱۴۵ هکتار از زمین های 
شــهرک پرواز )جنب اراضی بــاغ میوه و فرودگاه 
همدان( ۲۴ خرداد امسال در آیینی با حضور اکبر 
نیکزاد رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، جمالی 
معاون وزیر کشور، استاندار و جمعی از مسئولان 

ملی و استانی آغاز شد.

  وزیرتعــاون، کار و رفاه اجتماعی: تراز 
اشتغال کشور مثبت شد

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: تراز 
اشتغال از ابتدای امسال تاکنون مثبت شده است 
و نرخ بیکاری بر اساس آمار منتشره در بهار ۱۴۰۲ 
نســبت به دوره مشابه ســال گذشته یک درصد 

کاهش یافته است.
 سید صولت مرتضوی روز پنجشنبه در جلسه 
کارگروه اشــتغال در استانداری گیلان با مقایسه 
وضعیت اشتغال و مســکن در دولت سیزدهم با 
دهه های گذشته گفت: موضوع اشتغال برای آحاد 
مردم حق و بر ما تکلیف است و در برابر این حق 
مکلف هستیم اشتغالی آبرومندانه برای آحاد مردم 
فراهم کنیم.وی ادامه داد: در ۲ ســال گذشته بر 
اساس اعلام مرکز رسمی آمار، بالغ بر یک میلیون 

فرصت شغلی در سال ۱۴۰۱ ایجاد شده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نقش جمهوری 
اســلامی در معادلات سیاســی را منحصر به فرد 
دانســت و افزود: در جهان معادله ای وجود ندارد 
که بی حضور جمهوری اســلامی به نتیجه برسد. 
مرتضوی اضافه کرد: باتوجه به اســتعداد مردم و 
موقعیت جغرافیایی کشور امکان ارتباط با دو سوم 
جمعیت جهان برای ما با اســتفاده از فرصت های 
راه های دسترســی زمینی، هوایی و آب های آزاد 
فراهم اســت اما تا رســیدن به ظرفیت اســمی 
در داشــته هایمان از جمله تامین نیروی انسانی 
فاصله داریم.در خصوص مســاله اشتغال طب، در 
۲ ســال گذشــته گام های موثری برداشته شد و 
در حوزه زیرساخت های اقتصادی توسعه اشتغال 

در اولویت است.

برترین اخبار ایران و جهان
www.ofoghemroz.ir
٤٩١٠٥٠١٠    -    ٠٢١

ملی  شناسه  به   616367 ثبت  شماره  به  درتاریخ1402/05/14   رایا  پرواز  عملیات  محدود  مسئولیت  با  شرکت  تاسیس 
14012459897 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. 

موضوع فعالیت: طراحی و ساخت، نصب و اجرا، بومی سازى و به روزرسانی، میزبانی و پشتیبانی، فروش و سایر خدمات کلیه نرم افزارهاى حوزه هوانوردى و صنایع 
وابسته ـ عقد قرارداد و همکارى با کلیه سازمان ها و نهادها و شرکت ها و موسسات دولتی و خصوصی و آموزشی حوزه هواپیمایی و هوانوردى و صنایع وابسته ـ مشاوره 
و نظارت، پشتیبانی و هماهنگی کلیه امور عملیات زمینی و پروازى ـ پذیرش نمایندگی فروش و توزیع محصولات و نرم افزارهاى هوانوردى از شرکت هاى داخلی 
 و خارجی ـ اعطاى شعبه و نمایندگی فروش و توزیع محصولات به شرکت هاى داخلی و خارجی ـ شرکت در کلیه نمایشگاه هاى داخلی و خارجی ـ شرکت در کلیه 
مزایده ها و مناقصه هاى داخلی و خارجی ـ اخذ وام و تسهیلات ریالی و ارزى از بانکها و موسسات مالی و اعتبارى داخلی و خارجی ـ خرید و فروش و واردات و صادرات 
کلیه کالاهاى قانونی و مجاز ـ در صورت ضرورت قانونی انجام موضوعات پس از اخذ مجوزهاى لازم درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهاى لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت  
از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان تهران، شهرستان تهران، بخش مرکزى، شهر تهران، پونک جنوبی، بزرگراه شهید سر لشکر ستارى، کوچه شهید 
صفرى، پلاک 4، طبقه 2، واحد 5 کدپستی 1476616976 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1,000,000,000 ریال نقدى میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا 
آقاى محمد امین شریفی مقدم به شماره ملی 0018415229 دارنده 50000000 ریال سهم الشرکه آقاى امیر حسین جهانی آلانق به شماره ملی 0372074685 دارنده 
50000000 ریال سهم الشرکه آقاى هیربد پورابولی به شماره ملی 2981200259 دارنده 50000000 ریال سهم الشرکه آقاى مهدى پیرى به شماره ملی 3874876241 
دارنده 510000000 ریال سهم الشرکه خانم آرزو حیدرى به شماره ملی 4410943405 دارنده 340000000 ریال سهم الشرکه اعضا هیئت مدیره آقاى مهدى پیرى به شماره 
ملی 3874876241 به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود خانم آرزو حیدرى به شماره ملی 4410943405 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود 
و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک، سفته، بروات، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین 
کلیه نامه هاى عادى و ادارى با امضاء مدیر عامل یا رییس هیات مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار 

آواى اقتصاد جهت درج آگهی هاى شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.

سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )1545478( 

روزنامه اقتصادى، اجتماعى و ورزشى 
صبح ایران

 ارتباط با سازمان آگهى ها:
0936 -     7 3 8 6 5 5 1
0 2 1   -   4 9 1 0 5 6 6 6
www.avayeeghtesad.ir

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان

تولید ؛ دانش بنیان و اشتغال آفرین

خبازی آقای اکبری 
باستحضار می رساند با عنایت به درخواست بررسی و احراز اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور جناب آقای اسماعیل محمدی موضوع در جلسه مورخ 
1401/07/30 کمیته بدوی تطبیق و تشخیص مشاغل سخت و زیان آور استان مطرح و شغل / مشاغل زیر مشمول سخت و زیان آور شناخته شدند. 
 لذا به استناد ماده 3 آیین نامه اجرایی بند ۵ جزء ب ماده واحده قانون اصلاح تبصره ۲ الحاقی ماده 7۶ قانون تامین اجتماعی کارفرما مکلف است ظرف

۲ سال از تاریخ ابلاغ تصمیم کمیته نسبت به ایمن سازی محیط کار جهت مشاغل گروه الف طبق جدول ذیل اقدام و نتیجه را کتباً به کمیته فوق 
 اعلام نماید. رای صادره حدکثر ظرف مدت 1۵ روز اداری پس از ابلاغ  در قالب فرم شماره )4( قابل تجدید نظرخواهی در کمیته تجدید نظر این استان 
می باشد و در غیر این صورت رای صادره برای اشخاص داخل کشور سه ماه و برای افراد مقیم خارج از کشور، شش ماه از تاریخ ابلاغ رای، مطابق قانون 

آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی، در دیوان عدالت اداری قابل اعتراض است.

توضیحاتنوع تاییدتاییدعنوان شغلی

با توجه به شرح وظایف مشمول استالف*شاطر

بهرام جمشیدی-رئیس کمیته بدوی و دبیر کمیته تجدید نظر استانی

علی اکبر مقدسی فر 
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک نوشهر

                اداره کل ثبت اسناد و املاک استان مازندران
     آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمان های  فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر
نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی مصوب ۱۳90/09/20، املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده 
یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه 
و بلا معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل 

آگهی می گردد.
املاک متقاضیان واقع در قریه مونج پلاک 9 اصلی بخش 2 ییلاقی ۳7 فرعی آقای 
شهاب الدین خزائی فرزند محمود نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مشجر به 
مرحوم  وراث  از  واسطه  با  واسطه   بدون  خریداری  مربع  متر  مساحت ۱6527 

افراسیاب خواجوند و خانم عالیه کرمانی
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱5 روز از طریق 
این روزنامه محلی / کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار 
آگهی رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض 
داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. 
معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد 
که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و حدود سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است برابر 
ماده ۱۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته 
نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود، مراتب 
را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان باطلاع عموم میرساند و 
نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید 

حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید. شناسه ۱5۳7862
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/05/07

شـرکت توسـعه منابـع انرژی تـوان در نظـر دارد انواع گیربکـس بادامکـی و کلاج مورد نیاز خـود را با شـرایط زیـر از طریق برگـزاری مناقصه  تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱402/05/2۱
عمومـی و از شـرکت های واجـد شـرایط تـدارک نمایـد. لـذا از متقاضیـان دعـوت بـه عمـل می آیـد جهـت تهیـه اسـناد و تحویـل پاکت هـای مربوط به 

مناقصـه برابـر روش زیر اقـدام نمایند.
 ارائـه ضمانتنامـه بانکـی معـادل 5 درصـد مبلـغ پیشـنهادی در پاکـت دربسـته  ارائه سـابقه فعالیت، اساسـنامه، روزنامه رسـمی و مشـخصات کامل 
اعضـای هیـات مدیـره  تاریـخ دریافـت اسـناد مناقصـه: 5 روز از انتشـار آگهـی  آخرین مهلت ارسـال پیشـنهادات : سـاعت 15 روز ده ام از 
انتشـار آگهـی  بهـای اوراق مناقصـه: مبلـغ 500/000 ریـال واریز به حسـاب جـاري طلایـی 1177800626802 بانك سـپه شـعبه شـهید چمران 
محـل تهیه اسـناد و تحویـل پیشـنهادات: خیابـان پاسـداران، نرسـیده بـه میـدان نوبنیـاد، ابتدای  بـه نـام شـرکت توسـعه منابـع انـرژی تـوان 
بزرگـراه شـهید بابایـی، شـرکت توسـعه منابـع انـرژی تـوان معاونـت بازرگانی بـه پیشـنهادهایی که فاقـد سـپرده کمتر از میـزان مقرر، چك شـخصی 
و پیشـنهاد هایی کـه پـس از انقضـای مهلـت مقـرر در آگهـی واصـل شـود مطلقـاٌ ترتیـب اثـر داده نخواهد شـد.  شـرکت توسـعه منابع انـرژی در رد یا 
قبـول هریـك از پیشـنهادات مختـار اسـت. قیمت هـای ارائـه شـده فقط به صـورت تحویـل در مقصـد )CFR(، )CPT( و یـا )FOB( و به صـورت ارزی 
مـورد قبـول خواهـد بـود.  سـایر اطلاعـات و جزئیات مربوط بـه این مناقصه در اسـناد مناقصه مندرج می باشـد. تلفن هماهنگـی: 02122586221

 شرکت توسعه منابع انرژی توان
آگهی مناقصه عمومی مناقصه شماره 40236

شناسه: 1544501/ م الف 1878
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 پیرو آئوسیلیو، مدیر ورزشی باشگاه اینتر تأیید کرد که بالوگان تنها مهاجمی نیست که این تیم دنبال می کند. دلیل آن هم واضح است. طبق خبرها، باشگاه موناکو برای خرید بالوگان، 
مهاجم آینده دار آرسنال پیشنهادی 40 میلیون یورویی ارسال کرد که توسط توپچی ها رد شد. این یک پیام واضح از طرف باشگاه لندنی بود که قیمت 50 میلیون یورویی استعداد تیمش قابل 
مذاکره نیست و اینتر به سادگی نمی تواند با آرسنال برای خرید این بازیکن به توافق برسد.طبق گزارش ها، باشگاه اینتر، دیگر علاقه ای به خرید بالوگان، مهاجم آرسنال ندارد و به سراغ یک 
گزینه جایگزین رفته است. مهاجم مدنظر نراتزوری مهدی طارمی، مهاجم ایرانی باشگاه پورتو است. اینتر پس از جدایی روملو لوکاکو، مدت هاست به دنبال جایگزین این بازیکن می گردد و 
حالا کمتر از دو هفته مانده به شروع فصل جدید، این تیم امیدوار است که بتواند مهاجم 31 ساله پورتو را به خدمت بگیرد.البته مذاکره با باشگاه پورتو کار راحتی نخواهد بود. این تیم پرتغالی 
برای فروش مهاجم تیمش حداقل 30 میلیون یورو می خواهد. این در حالی است که طارمی به تازگی 31 ساله شده و چیزی به پایان قراردادش باقی نمانده است.  علاوه بر اینتر، تاتنهام نیز 

در صورت فروش هری کین، علاقه مند است تا طارمی را به عنوان جانشین کاپیتان تیم ملی انگلیس به لندن ببرد.

  اینتر بی خیال طارمی 
نمی شود

 خدادادی هم اشتباه آل کثیر را تکرار کرد
علیرضا خدادادی بازیکن تیم امید پرسپولیس با 
یک بدشانسی بزرگ مواجه شده است و این فصل 
را به دلیل پارگی رباط به احتمال فراوان از دست 
خواهــد داد. خدادادی که فصل قبل هم از ناحیه 
رباط دچار مصدومیت شــدید شده و مدتی را از 
میادین دور بود در فصل جدید دوباره فعالیتش را با 
پرسپولیس شروع کرد اما این بازیکن در بازی مقابل 
فجرسپاسی باز هم با مصدومیت شدید از ناحیه 
رباط مواجه شد به شکلی که گفته می شود رباطش 
دچار پارگی شــده و فصل را به احتمال فراوان از 
دست خواهد داد. در این بین هنوز خبری به طور 
رسمی منتشر نشده اما گفته می شود خدادادی با 
پارگی 70-80 درصدی از ناحیه رباط مواجه شده 
و مانند عیسی آل کثیر حتماً باید زانوی خودش را 
به تیغ جراحی بسپارد.  مهاجم جوان و خوش آتیه 
پرسپولیس فصل را به دلایلی مشابه با عیسی از 
دست داد تا عملاً نتواند در میادین حضور پیدا کند 

و به این ترتیب فصل را از دست بدهد.

لیگ  برای  پرسپولیســی ها  ثبت نام    
قهرمانان

ثبت نام و بارگذاری مدارک بازیکنان، کادر فنی 
و دیگر اعضای همراه تیم فوتبال پرسپولیس برای 
لیگ قهرمانان آسیا انجام شد. بنا بر اعلام امیرعلی 
حســینی، ثبت نام تمــام 29 بازیکن و 20 نفر از 
اعضای کادر فنی و دیگر همراهان تیم با تکمیل 
فرم ها و ارســال مدارک مرتبــط مانند مدارک 
مربیگری، تصویر پاســپورت، ترجمه مشخصات 
قراردادی، ITC و موارد مختلف دیگر انجام شــد. 
البته مکاتبات، بررسی فرم ها و مدارک برای رفع 
نواقص و اشــکالات، ارســال آنها و تمام موارد از 
طریق فدراسیون فوتبال انجام می پذیرد. مدیر امور 
بین الملل باشگاه پرسپولیس همچنین اعلام کرد: 
خوشبختانه در این بخش نیز مشکلی نداشتیم و 
در صورتی که بازیکن جدیدی به تیم بپیوندد، به 
روال دوره های گذشته می توانیم تا یک هفته قبل 
از اولین مسابقه، نسبت به ثبت نام آنها اقدام کنیم.

 

برای  را  »آزادی«  فرم های  پرسپولیس   
AFC فرستاد

ورزشــگاه آزادی پس از آن که این باشــگاه 
مجوز حرفه ای و حضور در لیگ قهرمانان آســیا 
را دریافــت کرد و بعــد از هماهنگی های لازم با 
فدراسیون و مسئولان ذیربط در حفظ و بازسازی 
این مجموعه به عنوان ورزشگاه شماره یک و محل 
برگزاری مسابقات به کمیته برگزاری رقابت ها در 
کنفدراسیون فوتبال آسیا معرفی شده بود به عنوان 
بخشی از روال کار، باشگاه ها بعد از ثبت نام اولیه باید 
نسبت به تکمیل فرم ها و ارسال مدارک درخواستی 
اقدام کنند که این موضوع در ارتباط با ورزشــگاه  
محل برگزاری مسابقه نیز انجام می شود. باشگاه 
پرســپولیس در روزهای گذشــته باید نسبت به 
تکمیل فرم های ارســالی مربوط به این ورزشگاه 
و ارسال مدارک و مستندات درخواستی از جانب 
AFC اقدام می کرد که این مهم از کانال فدراسیون 
فوتبال و در مهلت قانونی تعیین شده، انجام شد. 
سکوهای خراب نیمکت های نونوار در شرایطی که 
تعمیرات این اســتادیوم همچنان ادامه دار است، 
شاهد گودبرداری و تعمیرات در بسیاری از بخش ها 
مثل سکوها، راهروها، اتاق کنفرانس و... بودیم. تونل 
ورزشگاه آزادی با تعمیرات و به روزرسانی های انجام 
شده به شرایط مناسبی رسیده و نیمکت های این 
اســتادیوم نیز تعویض شــده بودند. جالب اینکه 
کارگران مرمت ورزشــگاه آزادی نیم ساعت قبل 
از شــروع بازی دســت از کار کشیدند تا صدای 

گوش خراش دستگاه ها شنیده نشود.

  نماد 15 جام روی سکوها
کانون هواداران باشــگاه پرســپولیس بی کار 
ننشســت و اقداماتی را روی سکوها انجام داد تا 
ورزشــگاه را مهیای حضور سرخپوشان کند. به 
این ترتیب تعدادی از سکوها با پرچم ها و اجرای 
طرح موزاییکی به نمادهای پرسپولیسی پوشانده 
شــد. پیراهن پرسپولیس، نشــان باشگاه، پرچم 
پرســپولیس و کاپی که عدد 15 به نشــانه 15 
قهرمانی پرسپولیس در 40 دوره رقابت های لیگ 
سراســری، در آن جای گرفته از جمله الِمان های 

به کار رفته روی سکوها بود.

آزمون اما بی توجه به این 
مسائل، درمان خود را به 

بهترین شکل ممکن پشت 
سر می گذارد و به شکل 

معجزه واری حتی می تواند 
دراردوی شهریورماه تیم 

ملی نیز شرکت کند.

سردار-لورکوزن؛میماندیانمیماند؟

ورزش 

سعید جمشیدیان    |     بعد از پایان فصل 2023-2022، درخشش در تورنمنت کافا و انجام تمرینات اختصاصی در 
ایران، سردار آزمون به آلمان رفت تا کنار سایر بازیکنان  بایرلورکوزن آماده حضور در فصل جدید شود.

از برزیلی های گران و بی کیفیت تا عراقی های ارزان و پرانگیزه

خط و نشان قایدی برای ستاره های بارسلونا

درســت دو روز قبل از شــروع لیگ طی خبری اعلام شد که بعد از بررسی شرایط 
ورزشگاه آزادی، با تصمیم اتخاذ شده از سوی مسئولان امر، دیدار پرسپولیس و آلومینیوم 
در هفته نخســت لیگ برتر فوتبال ایران بدون حضور تماشاگر برگزار شد. وقتی سران 
باشگاه پیگیر این موضوع شدند در پاسخ به آنها گفته شد که سکوهای ورزشگاه  آزادی 
در حال بازســازی است و به همین خاطر این ورزشگاه نمی تواند در دیدار پرسپولیس 
و آلومینیوم میزبان تماشــاگران باشد. بازسازی ورزشگاه آزادی مدت هاست که در حال 
پیگیری است اما همیشه اخبار ضد و نقیضی در مورد با تماشاگر برگزار شدن یا نشدن 
آن در لیگ بیست و سوم مطرح بود. حال روز گذشته در حالی که در روز افتتاحیه لیگ 
قرار داشتیم عکس های عجیب و غریبی از ورزشگاه در فضای مجازی منتشر شد که خبر 

از وخیم بودن حال ورزشگاه را به بیننده منتقل می کند.
قبل از شروع لیگ و زمانی که تیم ها در پیش فصل به سر می بردند بارها از مهدی 
تاج و مسئولین در مورد وضعیت بازسازی و برگزاری بازی ها با تماشاگر سؤال پرسیده 

شد اما هیچ وقت خبرنگاران پاسخ شفافی در این مورد دریافت نکردند.
 تنهــا یــک بار مهدی تــاج در مصاحبه ای اعــلام کرده بود که ورزشــگاه ممکن 
اســت بــه اوایل لیگ نرســد امــا با نگاهــی به عکس هــا هر فرد غیــر متخصصی 
 نیــز متوجه می شــود کــه این ورزشــگاه وضعیــت بســیار وخیم تری نســبت به

 وعده های مسئولین دارد.
با این وضعیت خیلی خوشــبینانه اســت اگر فکر کنیم که دربی با حداکثر ظرفیت 
تماشاگران برگزار خواهد شد و بهتر است بی خیال باز شدن سایت ها برای رزرو بلیت های 

غیرقابل رزرو باشیم.
 

  این ورزشگاه هیچ وقت. کامل نبوده است!
ورزشــگاه آزادی بــا بیــش از نیــم قرن کــه از حیاتــش می گذرد، در شــرایط 
نامناســبی برای برگزاری مســابقات قرار دارد. این چندمین بار اســت که ورزشــگاه 
آزادی با شــرایط نامناسبش بازســازی می شود و واقعیت این اســت که هیچ گاه این 
 بازســازی ها به شــکلی انجام نشــده که یک ورزشــگاه کامل و بدون نقص در اختیار
همیشــه  . د بگیــر ر  ا قــر ل  تبــا فو ی  تیم هــا و  ن  ا ر ا د ا هــو   

 یک بخش یا یک جایی دچار مشکل بوده و وعده های کامل شدن زیاد شنیده است.

 ورود بانوان یا بازسازی؟
با بدون تماشاگر شدن بازی پرسپولیس - آلومینیوم یکی از شبهاتی که بوجود آمد این 
بود که شاید به خاطر آماده نبودن زیر ساخت ورود بانوان به ورزشگاه این تصمیم گرفته 
شده و حالا تصمیم بر این گرفته شده که نه به مردان و نه به زنان اجازه ورود داده نشود.

صحبت های تاج در هفته های اخیر بیانگر این موضوع بوده که قطعاً لیگ ایران نمی تواند 
بدون حضور بانوان برگزار شود و تأکید کرد که سران سازمان لیگ نیز به دنبال فراهم 

کردن حضور بانوان در استادیوم ها هستند.
ابتدا گفته می شد ورزشــگاه آزادی، نقش جهان و شهید سردار سلیمانی سیرجان 
میزبان بانوان خواهند بود اما روز گذشته تنها ورزشگاهی که میزبان بانوان سیرجانی بود 
ورزشگاه سیرجان در کرمان بود. رئیس فدراسیون فوتبال نیز در گذشته با اشاره به بحث 
حضور بانوان در ورزشــگاه ها خاطرنشان کرد: »در مورد حل هوشمندانه ورود بانوان به 
ورزشگاه ها باید گفت الزامی از سوی AFC و فیفا بود که باید انجام شود. کشور عزیز ما هم 
برای حفظ عزت بانوان تلاش می کند و روحیه زن  ستیزی که برخی افراد به فدراسیون 
و مجموعه کشور القا می کنند، واقعیت ندارد. همه مجموعه ها در تلاش هستند به نحوی 
از وجود بانوان استفاده کنند. شما همه ورزشگاه های ایران را رفته اید و اگر کسی بخواهد 

حرف های من را تأیید کند، شما )اشاره به خبرنگاران( خواهید بود. برخی از ورزشگاه های 
ما قابلیت ورود بانوان را ندارند. بانوان، خواهر من و شما هستند و باید از یک ورودی وارد و 
از خروجی دیگر خارج شوند. بحث دستشویی مشترک هم وجود دارد و در کل مشکلات 

سخت افزاری برخی ورزشگاه ها اجازه حضور بانوان را نمی دهد.«
 

  تا اطلاع ثانوی تماشاگر نداریم!
مدیرکل امنیتی استانداری تهران اعلام کرد که بازی های فوتبال در ورزشگاه آزادی 
تا اطلاع ثانوی بدون حضور تماشــاگران برگزار خواهد شــد. سادات با اشاره به آمادگی 
این شــورا جهت ورود تماشاگران آقا و خانم به ورزشگاه آزادی اظهار داشت: »به سبب 
معضلات متعددی از جمله نبود زیرساخت های لازم در ورزشگاه آزادی به متولیان امر 
جهت تسریع در بازسازی کامل ورزشگاه تأکید شد. به منظور جلوگیری از هرگونه اتفاق 
و تکریم و تأمین ایمنی تماشاگران مقرر شد تا پایان تعمیرات کامل و تأیید حوزه های 

فنی و عمرانی، مسابقات تا اطلاع ثانوی بدون تماشاگر برگزار شود.«
 

  تاج می دانست!
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال قبلًا در مورد اینکه ممکن است ورزشگاه آزادی 
به بازی های ابتدای لیگ نرسد هشدار داده بود، تاج در مصاحبه ای به تاریخ 25 خرداد 
1402 به خبرنگاران در مورد وضعیت ورزشگاه آزادی گفته بود: »اعلام کردند که تعمیر 
ورزشــگاه آزادی زمانبر است و به احتمال زیاد تا آغاز لیگ برتر به اتمام نخواهد رسید 
که قطع یقین خوشایند ما نیست؛ به نظر می رسد با الگوگیری می توان زمان اتمام این 

طرح را کاهش داد.«
 

  بازسازی آزادی چقدر طول می کشد؟
مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی در جواب به این سؤال که بازسازی 
ورزشگاه آزادی چه مدت طول می کشد اعلام کرده: »اگر آزادی را به ما تحویل بدهند 
و اعتبار لازم را داشته باشیم، 18 تا 20 ماه زمان می برد، در غیر این صورت همزمان با 
برگزاری بازی ها 3 روز در هفته را از دســت می دهیم و تنها 4 روز زمان برای بازســازی 

باقی می ماند و در این صورت پروژه طی 3 سال انجام می شود.«

مهدی قایدی روزهــا و هفته های عجیبی را گذراند و در نهایت به 
تیمی رفت که هدایتش بر عهده فرهاد مجیدی است. قایدی فصل قبل 
و با انتقالی قرضی از شباب الاهلی به استقلال برگشت و در طول فصل 
نشــان داد چه بازیکن مؤثری در ترکیب آبی ها است. او حتی در هفته 
سی ام می توانست عنوان آقای گلی و کفش طلا را تصاحب کند اما یک 

گل کم آورد تا این عنوان در اختیار ستاره بوشهری قرار نگیرد.
قایدی به دلیل همین درخشش دوباره مورد توجه مسئولان استقلال 
قرار گرفت. آنها تلاش خود را برای ادامه حضور قایدی در استقلال انجام 

دادند اما کمبود بودجه این انتقال را به سرانجام نرساند.
 باشگاه اســتقلال باید رقم قابل توجهی برای جذب دوباره قایدی 

پرداخت می کرد که این عدد با بودجه تیم همخوانی نداشت.
 به همین دلیل قایدی به الاتحاد کلباء رفت تا برای سومین بار شاگرد 

فرهاد مجیدی شود.
این دو یک بار در تیم امیر، یک بار در استقلال و حالا هم در اتحاد 
کلباء سابقه همکاری با یکدیگر را دارند و به همین دلیل با شناخت بالا 
از خواسته های هم می کوشند تا فصل موفقی را رقم بزنند. قایدی هم 
از وقتی که به اردوی اتحاد کلباء اضافه شده در دو پست مهاجم نوک و 
 بال کناری آزمایش شده و در هر دو منطقه توانسته خودی نشان بدهد

 و مجیدی را امیدوار کند.
اتحاد کلباء که پس از پایان اردوی اســلوونی به امارات بازگشته، در 

دیداری تدارکاتی به مصاف یک تیم محلی رفت و موفق شد با نتیجه پر 
گل هشــت بر صفر، حریف خود را در هم بکوبد.  در این دیدار، مهدی 
قایدی مرد نخست میدان بود و درخشش خیره کننده ای داشت. او موفق 

شد سه بار دروازه حریف را باز کند و سه پاس گل بدهد.
قایدی در مجموع توانســت روی 6 گل کلباء نقش مستقیم داشته 
باشــد و اینگونه آمادگی خود را به رخ بکشد.  اتحاد کلباء با مربیگری 
فرهــاد مجیدی، در تاریخ 27 مرداد، نخســتین بــازی خود در فصل 
جدیــد رقابت های ادنوک لیــگ امارات را برابر تیم مدعی الشــارجه  
 که میرالم پیانیچ و پاکو آلکاســر، بازیکنان سابق بارسلونا را در اختیار 

دارد، برگزار می کند.

ســردار بلافاصله بعد از حضور در آلمان، مقابل  پادربورن در دیداری تدارکاتی به زمین رفت و یک گل زیبا به ثمر رســاند. 
این خبر امیدوارکننده ای از آلمان بود و نشان می داد سردار می تواند جایگاه خود را در ترکیب اصلی لورکوزن به دست بیاورد و 

بازیکنی مؤثر در ترکیب تیم ژابی آلونسو باشد.
لورکوزن به اتریش رفت تا اردوی تدارکاتی خود را در این کشور برگزار کند. در یکی از تمرینات بود که آزمون متوجه دردی 
در ســاق پای خود شــد، به پزشــکان مراجعه کرد و آنها او را به آلمان فرستادند تا مراحل درمان خود را آغاز کند. این یعنی او 

حداقل سه و حداکثر شش هفته باید دور از فوتبال می ماند. مصدومیت سردار باعث شد تا آلونسو از 
رویــال یونیــون بلژیک یک مهاجم جدید بخرد. مهاجمی به نام بونیفاس که فصل قبل در لیگ اروپا 

مقابل لورکوزن درخشیده بود.
آزمون اما بی توجه به این مسائل، درمان خود را به بهترین شکل ممکن پشت سر می گذارد و به 

شکل معجزه واری حتی می تواند دراردوی شهریورماه تیم ملی نیز شرکت کند.
 ســتاره ایرانی باشــگاه بایرلورکوزن این روزها ریکاوری خود را به بهترین شکل ممکن پشت سر 
می گذارد و حالا تصاویری از این روند را در اینســتاگرام خود به اشــتراک گذاشته که نشان می دهد 

سردار بی توجه به همه شایعات آماده بازگشت به زمین مسابقه است.
در روزهای گذشته شایعات درباره سردار آزمون به اوج خود رسیده و گفته می شود که او در آستانه 
بازگشت به باشگاه سابق خود، یعنی زنیت سن پترزبورگ قرار گرفته است. هنوز هیچ چیز قطعی نیست 

و نباید فرضیه ماندن او در لورکوزن را هم نادیده گرفت.
سردار در حالی به ریکاوری خود به شکل سفت و سخت ادامه می دهد که هنوز معلوم نیست آیا 
فصل آینده نیز برای همین لورکوزن به میدان خواهد رفت یا خیر. وقتی از خود او نیز سؤال کردیم 
که چه آینده ای در انتظارش خواهد بود اعلام کرد که هنوز هیچ چیز مشخص نیست و تا پایان نقل 

وانتقالات تابستانی هر اتفاقی ممکن است رخ بدهد.
از طرفی دیگر خبر علاقه فنرباهچه به ستاره تیم ملی ایران نیز شنیده می شود. در ترکیه برخی 
پا را فراتر گذاشته و معتقدند فنرباهچه برای جذب آزمون مبلغی را هم به لورکوزن پیشنهاد داده اما 

طرف آلمانی دو برابر این مبلغ را می خواهد تا سردار را آزاد کند.
 این در حالی است که ادین ژکو و میچی باتشوای در خط حمله فنرباهچه حضور دارند و این تیم 

تادیچ را هم از آژاکس به خدمت گرفته است.
با این حال به نظر می رســد که در نهایت دو گزینه پیش روی ستاره ایرانی خواهد بود. ماندن در 
لورکوزن و تلاش برای اثبات توانایی هایش یا بازگشــت به باشگاهی که خاطرات فوق العاده ای در آن 
داشــته یعنی زنیت سن پترزبورگ؛ باید منتظر روزهای آینده ماند تا ببینیم چه اتفاقی برای سردار 

آزمون و آینده اش رخ خواهد داد.
سردار همیشه نشان داده که مرد روزهای سخت است. این را فصل قبل به وضوح مشاهده کردیم. 
جایی که خیلی کم به او بازی می رسید اما از کوچک ترین فرصت ها استفاده کرد و چهار گل حساس 
برای تیمش به ثمر رساند، چهار پاس گل داد و یک پنالتی هم گرفت. بنابراین ادامه حضور در لورکوزن 
هم نمی تواند تصمیم اشــتباهی باشد، بخصوص که سردار مهرماه پدر می شود و خانواده او بیشتر از 

هر زمان دیگری به آرامش نیاز دارند.
 سردارهمیشه نشان داده که مرد روزهای سخت است. این را فصل قبل به وضوح مشاهده کردیم. 
جایی که خیلی کم به او بازی می رسید اما از کوچک ترین فرصت ها استفاده کرد و چهار گل حساس 
برای تیمش به ثمر رساند، چهار پاس گل داد و یک پنالتی هم گرفت. بنابراین ادامه حضور در لورکوزن 
هم نمی تواند تصمیم اشتباهی باشد، بخصوص که سردارمهرماه پدر می شود و خانواده او بیشتر از هر 

زمان دیگری به آرامش نیاز دارند.
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در یک آزمایش حیوانی مشخص شده است 
رژیم غذایی مــادر در دوران بارداری می تواند 
ســامت مغز کودک تا چندین نســل  بعد را 

بهبود بخشد.
 بــه نقل از نیواطلس، یک مطالعه جدید با 
اســتفاده از مدل های ژنتیکی نشان می دهد 
که مادرانی که از ترکیبات طبیعی اســتفاده 
می کنند که ســامت مغز را در اوایل بارداری 
بهبود می بخشــد، ممکن است فواید آن را به 
فرزنــدان و حتی نوه های خــود منتقل کنند. 
محققان می گویند یافته های آنها اهمیت داشتن 
یــک رژیم غذایی ســالم در دوران بارداری را 

نشان می کند.
قرار گرفتن در معــرض تغییرات محیطی 
و رژیم غذایــی در حیوانات می تواند منجر به 
تغییــرات فیزیولوژیکی در فرزندان شــود. اما 
نسل های بعد از آنها چطور و آیا در انسان هم 

همین اتفاق می افتد؟
مطالعــه ی جدیدی که توســط محققان 
دانشــگاه »موناش« انجام شد با بررسی کرم 
حلقوی الگانســکه به دلیل داشــتن ژن های 
زیادی که در انســان نیز یافت می شود مورد 
عاقه دانشــمندان هستند، نشان داد مادرانی 
که در اوایل بارداری ســیب و گیاه می خورند 
می توانند از ســامت مغز فرزندان و نوه های 

خود محافظت کنند.
به طور خاص، محققان آکسون ها را بررسی 
کردند که تکانه های الکتریکی را بین سلول های 
عصبی یا نورون ها منتقل می کنند. ســامت 
آکســون توســط مجموعــه ای یکنواخت از 
میکروتوبول ها حفظ می شود که مواد ضروری 
ماننــد آران ای، پروتئین ها و لیپیدها را انتقال 
می دهند. میکروتوبول های معیوب، عرضه این 
مــواد را مختل می کنند و باعث شــکنندگی 
آکسون می شوند که با اختالات زوال عصبی 

مرتبط است.
راجر پوکاک، نویسنده مسئول این مطالعه 
می گوید: ما این ســوال را مطرح کردیم که آیا 
محصــولات طبیعی موجــود در رژیم غذایی 
می توانند این آکســون ها را تثبیت کرده و از 

شکستگی جلوگیری کنند یا خیر.
محققان از مدلی از کرم الگانس اســتفاده 
کردند که حاوی آکسون های شکننده ای بود که 
با افزایش سن حیوان می شکند. آنها دریافتند 
که تامین اســید اورســولیک که یک ترکیب 
طبیعی موجود در پوست سیب، رزماری و مریم 
گلی اســت، شکنندگی آکسون را در کرم های 
حلقوی کاهش می دهد. پیش تر مشخص شده 
بود که اسید اورسولیک دارای اثرات ضد التهابی، 

آنتی اکسیدانی و ضد سرطانی است.
پوکاک می گوید: ما مولکولی را در سیب و 
گیاهان دارویی شناسایی کردیم که شکنندگی 
آکسون را کاهش می دهد. ما دریافتیم که اسید 
اورسولیک باعث فعال شدن ژنی می شود که نوع 
خاصی از چربی را می ســازد. این چربی خاص 
همچنین با بهبود انتقال آکســون و در نتیجه 
سامت کلی آن، از شکنندگی آکسون با افزایش 

سن حیوانات جلوگیری کرد.
ایــن چربی یــک اســفنگولیپید بــه نام 
اســت.   )S۱P ۱-فســفات) اسفنگوزین-
اســفنگولیپیدها در سیســتم عصبی مرکزی 
یافت می شوند و در رشد بافت، شناسایی سلول 
و چسبندگی شرکت دارند. محققان دریافتند 
که اسفنگولیپید بلعیده شده باید از روده مادر 
به تخمک در رحم برود تا بتواند از آکســون ها 
در فرزندان محافظت کند. جالب توجه اســت 
که آنها دریافتند که این حفاظت به نسل های 

بعدی نیز منتقل می شود.
پوکاک گفت: این اولین باری است که نشان 
داده شده است که یک لیپید یا چربی به صورت 
ارثی منتقل می شود. عاوه بر این، تغذیه مادر 
با اسفنگولیپید از آکسون های دو نسل بعدی 
محافظت می کند. این بدان معناست که رژیم 
غذایی مادر می تواند نه تنها بر مغز فرزندان بلکه 
بر روی نسل های بعدی تاثیر بگذارد. کار ما از 
یک رژیم غذایی سالم در دوران بارداری برای 

رشد و سامت بهینه مغز پشتیبانی می کند.
در حالی کــه این یافته هــا امیدوارکننده 
 هســتند، بایــد تحقیقــات بیشــتری برای 
تایید اینکه آیا این پدیده در انسان رخ می دهد 
یا خیر، انجام شود.در همه مراحل تغذیه مادر 
یکی از عوامل مهم برای رشد جنین محسوب 
میشده است و برای اینکه جنین در دوران خود 
به خوبی رشد کند باید تمام موارد برای تغذیه 
مادر به درستی انجام گردد تا بتوان شاهد فرزند 
با هوش بالا و همچنین سالم بدنیا اورد . البته 
تحقیقات در این زمینه در دانشگاه های مختلف 

در حال بررسی است .

تاثیر رژیم غذایی مادر در 
دوران بارداری بر سلامت 

مغز فرزند و حتی نوه!

دلار  49.820

یورو 55.100

پوند  64.100

درهم  13.650

لیر  1.840

سکه  تمام  29.400.000

سکه نیم  15.900.000

سکه ربع  10.920.000

سکه یک گرمی  6.420.000

قیمت ارز بازارآزاد  )تومان(

وجود شکست FJ کروز در بازار، تویوتا دوباره 
سراغ همان فرمول رفت؟

 جهش طلا به
 سبک گربه مُرده!

FJ کروزر حدود یک دهه پیش به دلیل فروش پایین از بازار 
آمریکا کنار رفت، پس چرا تویوتا دوباره از همان فرمول در نسل 

جدید لندکروزر پرادو استفاده کرده است؟
نسل جدید تویوتا لندکروزر پرادو شاسی بلندی میان سایز 
با سبک طراحی رترو است که به تازگی معرفی شده است. این 
اقدام تویوتا اما عجیب به نظر می رسد زیرا این شرکت همین 
ایده را با FJ کروزر که در نمایشگاه دیترویت ۲۰۰۵ معرفی شد 
امتحان کرد و لااقل در بازار آمریکا شکست خورد. سبک طراحی 
رترو در آن ســال ها بین خودروسازان در حال محبوب شدن 
بود و طراحی FJ کروزر که بر اساس نسل قبلی پرادو ساخته 
شده بود مورد تحسین قرار گرفت.این خودرو همچنین به لطف 
شاســی نردبانی، زوایای حمله و فرار عالی، سامانه چهارچرخ 
محرک فول تایم و دیفرانســیل مرکزی تورسن، توانایی های 
آفرود فوق العاده ای هم داشت. FJ کروز یک شاسی بلند رترو با 
زیرساخت سرسخت بود یعنی دقیقاً مثل پرادوی جدید اما نهایتاً 
بــه دلیل فروش پایین، بازار آمریکا را ترک کرد درحالی که تا 
همین اواخر در برخی کشورهای جهان همچنان عرضه می شد؛ 

اما چه اتفاقی افتاد که FJ کروزر شکست خورد؟

 مقصر اول: بحران اقتصادی
FJ کروزر در سال ۲۰۰۶ برای فروش در آمریکا عرضه شد 
و ابتدا خریداران استقبال خوبی از آن کردند به گونه ای که در 
همان سال ۲۰۰۶ بیشترین فروش خود را با ۵۶,۲۲۵ دستگاه 
تجربه کرد آن هم درحالی که کل سال را در بازار حضور نداشت. 
در ســال ۲۰۰۷ نیز ۵۵,۱۷۰ دستگاه از این ماشین فروخته 
 FJ شد. تویوتا پیشرفت خوبی داشت اما در سال ۲۰۰۸ فروش
کروزر به ۲۸,۶۶۸ دستگاه و سال بعد به تنها ۱۱,۹۴۱ دستگاه 
کاهش پیدا کرد. در سال ۲۰۱۰، فروش با کمی بهبود به ۱۵ 
هزار دســتگاه رســید اما پس از آن دوباره روند نزولی گرفت 
و پس از فروش ۱۱,۷۲۶ دســتگاه در سال ۲۰۱۴، تویوتا به 

عرضه این شاسی بلند در بازار آمریکا پایان داد.یکی از دلایل 
اصلــی عدم موفقیت FJ کروزر در بازار آمریکا رکود اقتصادی 
بزرگ ســال ۲۰۰۹ بــود. در آن دوران، مردم برای خرید یک 
شاســی بلند بزرگ پول نداشــتند و برای رفع نیازهای خود 
نهایتاً سراغ خودرویی ۲۰ هزار دلاری می رفتند. عاوه بر این، 
با افزایش قیمت بنزین، مصرف ســوخت پیشرانه  V۶ تنفس 
طبیعی تویوتا هم به یک کابوس تبدیل شد. همچنین در آن 
سال ها مردم پول خود را بااحتیاط خرج می کردند. قبل از سال 
۲۰۰۸، خریداران جسارت بیشتری داشتند و به خودروهای 
منحصربه فردی مثل FJ کروزر روی خوش نشان می دادند اما 
پس از رکود بزرگ، مردم محافظه کار شدند و برای خرید خودرو 

سراغ فورانر کاربردی تر یا کرولا می رفتند.

 مقصر دوم: تویوتا
زمانی که مردم پول زیادی داشتند و ولخرجی می کردند، 
چشم پوشی از مشکات FJ کروزر آسان بود. هرچند این خودرو 
توانایی های آفرود چشــمگیری داشت اما با همان مشکات 
رانگلر دســت وپنجه نرم می کــرد و توانایی های آفرود آن به 
قیمت قربانی کردن هندلینگ جاده ای تمام شده بود. FJ کروز 
خودرویی زمخت و بی دقت بود. عاوه بر این، هرچند طراحی 
FJ عالی بود اما روی دید و کارایی خودرو تأثیر منفی گذاشته 
بود. ســتون های C خیلی پهن بودند و چرخ زاپاس نیمی از 
شیشه عقب را مســدود کرده بود.تویوتا همچنین برای این 
شاسی بلند درهای عکس بازشو را در نظر گرفته بود که نمای 
جالبی داشتند اما استفاده از آن ها آزاردهنده بود زیرا برای باز 
کردن نیم درهای عقب، باید درهای جلو باز می شدند. فضای 
پای محدود عقب، صندوق بار کوچک و کیفیت داخلی افتضاح 
هم از دیگر مشــکات FJ کروزر بودند. در همین حال، تویوتا 
با عرضه نســخه های تریل و TRD از فورانر نیز به FJ لطمه زد 
زیرا بین این دو خودرو همپوشانی زیادی وجود داشت و نهایتاً 

فورانر پیروز شــد. درنتیجه، سرنوشتی جز خروج زودهنگام 
از بازار آمریکا در انتظــار FJ کروز نبود درحالی که این روزها 
آمریکایی ها حاضرند برای خرید نمونه های تمیز این ماشین 

مبالغ گزافی پرداخت کنند.

 آیا همان سرنوشت در انتظار پرادو است؟
پاسخ این سؤال به شرایط اقتصادی آمریکا بستگی دارد که 
نظرات ضدونقیضی در رابطه با آن مطرح می شود. از یک سو، 
خیلی ها معتقدند بایدن در حال نابود کردن آمریکا است اما از 
سوی دیگر، حقایقی نشان می دهند اقتصاد این کشور قدرتمند 
بوده و حتی از سطح پیش از شیوع کرونا هم فراتر رفته است. 
میانگین قیمت خودروهای صفرکیلومتر بازار آمریکا به بالاترین 
حد رسیده و تقریباً نزدیک به قیمت پایه  ۵۵ هزار دلاری پرادو 
است؛ بنابراین، لندکروزر جدید در آمریکا از لحاظ قیمت نسبتاً 
مقرون به صرفه خواهد بود.عاوه بر این، پرادو بهتر از FJ کروزر 
طراحی شده است. این روزها طراحی رترو فقط یک مد نیست 
و به رویه ای ریشه دار تبدیل شده است. در سال ۲۰۰۶، تویوتا 
 FJ خیلی زود وارد بازی طراحی رترو شد و همین موضوع به
کروزر لطمه زد اما در حال حاضر، طراحی رترو بسیار متداول تر 
شــده و پرادو از این موضوع ســود خواهد برد. همچنین این 
ماشین به پیشرانه هیبریدی قوی تر و کم مصرف تر مجهز است 
و چهار در ســنتی و صندوق بار بزرگی دارد. طراحی داخلی 
پرادو هم خوب به نظر می رســد و امیدواریم تویوتا از کیفیت 
کابین پایین FJ کروزر درس گرفته باشد.بنابراین، چرا احتمال 
موفقیت لندکروزر جدید در بازار آمریکا زیاد است؟ پاسخ عرضه 
در زمان مناسب است. FJ کروزر هرچند مشکاتی داشت اما 
شکســت آن در درجه اول به خاطر شرایطی خارج از کنترل 
تویوتا بود. درنتیجه، هرچند نمی توانیم آینده را پیش بینی کنیم 
اما با توجه به شرایط کنونی بازار آمریکا، احتمال موفقیت نسل 

جدید لندکروزر پرادو زیاد خواهد بود.

در حالــی که دلار آمریکا از ســقف قیمت نزدیک به 
چند هفته ی اخیر خود عقب نشینی می کند، طا امروز 
از پایین ترین ســطح یک ماهــه ۱۹۲3 با »جهش گربه 

مرده« فاصله گرفت.
 به نقل از » اف ایکس اســتریت« قیمت طا شــاهد 
»جهش گربه مرده« از پایین ترین سطح یک ماهه ی ۱۹۲3 
دلاری اســت که در روز سه شنبه ثبت شد. گفتنی است 
جهش گربه مرده، بهبود موقت قیمت سرمایه بعد از یک 
نزول طولانی مدت یا یک بازار خرسی است که البته بعد 

از آن، مجددأ روند نزولی ادامه خواهد داشت. 
و امــا دلار ایالات متحده )USD( از بالاترین ســطح 
نزدیک به چند هفته ی گذشته عقب نشینی می کند، در 
حالی که بازدهی اوراق قرضه خزانه داری ایالات متحده، 
خریداران طا را مورد تشــویق قرار می دهد تا بازگشت 

اندکی داشته باشند.

  مشــکلات کاهش تورم چین و ترس بانکی، 
حمایت هایی برای دلار آمریکا

با پیوستن نگرانی های رشد چین به مشکات بانکی 
جهانی و تداوم جریان های ریسک برای دومین روز متوالی 
در روز سه شنبه، دلار آمریکا حرکت خوش بینانه ی خود 

را امتداد داد.
اما در حوزه ی گزارش ها و رویدادهای کلیدی، در غیاب 
انتشــار داده های اقتصادی ســطح بالا از ایالات متحده، 
احساسات ریسک تاکنون در این هفته، محرک کلیدی 
بوده است. البته بازارها در آغاز هفته با احتیاط عمل کردند 
و چشم انتظار داده های کلیدی تورم چین و آمریکا ماندند.

بدیهی اســت که آماری مبنی بر کاهش بیش از حد 
انتظار در صادرات و واردات چین در روز سه شنبه، نه تنها 
منجر به بروز نگرانی هایــی پیرامون کاهش روند بهبود 
اقتصادی پســاکوویدی چین شد، بلکه تقاضای پناهگاه 

امن دلار به قیمت طا را نیز برجسته کرد.

  طلا و دلار
و اما به دنبال سقوط سهام بخش بانکی ایالات متحده 
به دلیل کاهش رتبه ی چندین وام دهنده توسط خدمات 
سرمایه گذاری مودیز، ریسک گریزی در معامات آمریکا 
تشدید شد که به نوبه ی خود بر نگرانی ها در مورد سامت 

بانک های ایالات متحده دامن زد. 
در هفتــه ی اخیر، شــاخص دلار آمریکا به ۱۰۲,۸۰ 
و در واقع، به بالاترین ســطح در چهار هفته ی گذشــته 
رسید. اما این رشد چندان دوامی نداشت و برخی عوامل 
مانند کاهش بازده اوراق قرضه، افزایش بیشتر دلار آمریکا 
را محــدود کرد و به قیمت طا اجازه داد تا شــاهد یک 

بازگشت دیرهنگام باشد.
هم اکنون، ســرمایه گذاران محتاطانه مشغول ارزیابی 
داده های تورم مختلط چین هستند؛ آمارهای تورمی چین 
 )CPI( حاکی از آن است که شاخص قیمت مصرف کننده
این کشــور در جولای ۰,3 درصد نسبت به سال گذشته 
کاهــش یافت که اندکی بهتر از ۰,۴- درصد مورد انتظار 
بــود، و اولین کاهش از فوریه ۲۰۲۱ را منعکس می کرد. 
در عین حال، شاخص قیمت تولیدکننده چین )PPI( برای 

دهمین ماه متوالی کاهش یافت.
بــا نگاهی به آینده، می توان انتظار داشــت که ترس 
از کاهش تورم در چین تشــدید شود و به محدود کردن 
عقب نشــینی دلار کمک کند. از این رو، هر گونه تاش 
برای بهبود قیمت طا احتمالا کوتاه مدت باقی خواهد ماند.

در حال حاضر، به منظور تعیین جهت جدید در دلار 
آمریکا و همچنین قیمت طا، داده های کلیدی CPI ایالات 
متحده در روز پنج شنبه در کانون توجه خواهند بود؛ گفتنی 
است این داده ها نکات تازه ای در مورد مسیر نرخ بهره فدرال 

رزرو ایالات متحده ارائه خواهند کرد.
از نظر تکنیکال، قیمت طا می تواند به سمت میانگین 
متحرک روزانه شیب دار DMA-۵۰( ۵۰( در ۱۹۴۴ دلار 
حرکت کند، چرا که شاخص قدرت نسبی ۱۴ روزه )۱۴-

RSI( نشانه هایی از بهبود را به تصویر می کشد.
پیش از رســیدن به مانــع DMA-۵۰، خریداران طا 
باید ســقف قیمت ۱۹3۸ دلاری روز گذشته را در مسیر 

بهبودی همراهی کنند.
با توجه به اینکــه RSI-۱۴ همچنان پایین تر از خط 
وســط قرار دارد، فروشــندگان طا احتمالاً از وضعیت 
بازیابی ممانعت می کنند و بهــای طا را به پایین ترین 

سطح ماهانه ی ۱۹۲3 دلاری می رسانند. 
با این حال، قیمت طا نیاز به بسته شــدن روزانه به 
زیر ســطح ۱۹۲۴ دلاری ۱۱ جولای دارد تا شاهد روند 

نزولی پایدار باشد.

دانشــمندان بر این باورند که التهاب مغز در موش ها 
احتمالاً در انسان های حساس به گلوتن نیز دیده می شود.

در حالی که ما از تاثیر منفی گلوتن بر دستگاه گوارش 
و توده بدن آگاه هستیم، دانشمندان نیوزلندی اکنون برای 

اولین بار تشخیص داده اند که گلوتن می تواند باعث التهاب 
مغز نیز بشود.دانشمندان در مطالعه ای که روی موش ها انجام 
شد، دریافتند موش هایی که از رژیم غذایی حاوی ۴.۵ درصد 
گلوتن استفاده می کردند، التهاب در ناحیه هیپوتالاموس مغز 
را تجربه کردند، منطقه ای که نقش مهمی در عملکردهای 
متابولیک مانند تنظیم قند خون بازی می کند.الکس تاپس 
دانشیار دانشگاه اوتاگو و پژوهشگر ارشد این مطالعه گفت: 
موش ها مدلی عالی برای مطالعه فیزیولوژی انسان هستند. 

آنها سیستم گردش خون، تولید مثل، گوارش، هورمونی و 
سیستم عصبی بسیار مشابهی با انسان دارند. بنابراین، کاماً 
محتمل است که همان التهابی که در موش ها می بینیم، 
در انسان نیز رخ دهد.تخمین زده می شود که ۲۰ میلیون 
آمریکایی به گلوتن حساسیت داشته باشند و آمار نشان 
می دهد کــه حدود یک درصد از این جمعیت از بیماری 
ســلیاک جدی رنج می برند که یک بیماری خود ایمنی 

ژنتیکی است که می تواند فوق العاده ناتوان کننده باشد.

 گلوتن موجب التهاب
 مغز می شود

پژوهشــگران چینی در یک پژوهش جدید نشان داده اند که آلودگی هوا ارتباط مستقیمی با 
افزایش مقاومت آنتی بیوتیکی دارد.

 به نقل از دیلی میل، یک پژوهش جدید هشدار داده که یکی از بزرگترین تهدیدها برای سامت 
جهانی ممکن است به دلیل بالا رفتن سطح آلودگی هوا در حال افزایش باشد.

پژوهشگران چینی در این پروژه، یک ارتباط جهانی را بین وجود آلاینده ای به نام »PM۲.۵« در 
هوا و ایمنی باکتری ها در برابر داروهای آنتی بیوتیک یافته اند. اگرچه آنها مطمئن نیستند 

که چه چیزی عامل این ارتباط است اما حدس می زنند که باکتری های مقاوم به 
 ،PM۲.۵ موجود در هوا منتقل می شوند. آلاینده های PM۲.۵ آنتی بیوتیک با

ذرات یا قطرات کوچکی با قطر کمتر از ۲.۵ میکرومتر هستند که با چشم 
غیرمسلح دیده نمی شوند.

مقاومت آنتی بیوتیکی به شــرایطی گفته می شود که طی آن، 
باکتری ها در واکنش به داروهای ضد باکتری جدید و مواد شیمیایی 
که برای از بین بردن آنها طراحی شده اند، با داروها سازگار می شوند و 
تکامل می یابند و به ابَرَمیکروب های فوق العاده قوی تبدیل می گردند. 
پژوهشگران هشدار داده اند که مقاومت آنتی بیوتیکی، یک معضل 
جهانی جدی است که سالانه باعث مرگ میلیون ها نفر در سراسر 

جهان می شود.
این پژوهش که در »دانشگاه ججیانگ«انجام شده است، برای اولین بار 

نشان می دهد که مرگ های زودرس ناشی از مقاومت آنتی بیوتیکی تا حدودی 
ناشی از آلودگی PM۲.۵ هستند.

پژوهشگران نوشــتند: این اولین تحلیلی اســت که ارتباط بین PM۲.۵ و مقاومت 
 PM۲.۵ آنتی بیوتیکی بالینی را در سطح جهانی توصیف می کند. ما نشان دادیم که همبستگی بین
و مقاومت آنتی بیوتیکی، در بیشتر باکتری های مقاوم به آنتی بیوتیک سراسر جهان ثابت مانده و 

این همبستگی به مرور زمان تقویت شده است.
»مارک هولمز« استاد ژنومیک میکروبی »دانشگاه کمبریج« که در این پژوهش شرکت داشت، 

گفت: هیچ مدرکی دال بر وجود یک رابطه علت ومعلولی بین این دو عامل وجود ندارد.
به عبارت دیگر، گروه پژوهشی به طور قطع نمی دانند که آیا آلودگی هوا باعث مقاومت آنتی بیوتیکی 
می شود یا خیر اما نمونه های DNA نشان می دهند این احتمال وجود دارد. هلمز گفت: ما ژن های 
مقاومت آنتی بیوتیکی را در DNA توالی یابی شده  پیدا کرده ایم که از نمونه های هوا به دست آمده اند 

و ممکن است نشانه هایی از مکانیسم احتمالی را ارائه دهند.
این گروه پژوهشی، داده های مربوط به استفاده از آنتی بیوتیک و مقاومت به آن را از سال ۲۰۰۰ 
تا ۲۰۱۸ در ۱۱۶ کشور از جمله بریتانیا، آمریکا، چین، هند و استرالیا مورد بررسی قرار دادند. آنها 
این نتایج را با داده های مربوط به آلاینده PM۲.۵ مقایسه کردند که از همان کشورها و همان دوره 

زمانی به دست آمده بودند.
همبستگی قابل  توجهی بین PM۲.۵ و مقاومت آنتی بیوتیکی در هشت گونه از ۹ گونه باکتری 
مقاوم به آنتی بیوتیک از جمله باکتری »اشریشــیا کلی«)E. coli( دیده شــد که در سطح جهانی 
ثابت بود. نتایج نشــان دادند که هر ۱۰ درصد افزایش PM۲.۵، با افزایش ۱.۱ درصدی مقاومت 

آنتی بیوتیکی مرتبط است.
نکته قابل توجه این است که سطوح بالایی از مقاومت آنتی بیوتیکی در شمال آفریقا، 
خاورمیانه و جنوب آسیا یافت شدند. این در حالی بود که اروپا و آمریکای شمالی، 
سطوح پایینی از مقاومت آنتی بیوتیکی داشتند.این گروه پژوهشی هشدار 
دادند که اگر هیچ سیاستی برای جلوگیری از آلودگی هوا اعمال نشود، 
مقاومت آنتی بیوتیکی تا ۱۷ درصد افزایش می یابد و مرگ ومیر سالانه 
ناشــی از مقاومت آنتی بیوتیکی تا سال ۲۰۵۰ در سطح جهان، تا 

۵۶.۴ درصد بالا می رود.
پژوهشگران در ادامه نوشتند: شمال آفریقا و غرب آسیا مناطقی 
هستند که بیشترین آلودگی PM۲.۵ را دارند. سیاست های کنترل 
PM۲.۵ در این مناطق ممکن است به بروز تغییرات قابل توجهی 

در مقاومت آنتی بیوتیکی منجر شود.
این موضوع به خوبی شناخته شــده که علل آلودگی هوا شامل 
سوزاندن سوخت های فسیلی، فعالیت های صنعتی و کشاورزی و انتشار 

گازهای گلخانه ای از اگزوز خودروها هستند.
در حال حاضر تصور می شود که استنشاق PM۲.۵ می تواند آسم، بیماری های 
ریوی و قلبی و حتی عائم افسردگی را به همراه داشته باشد اما این پژوهش نشان می دهد 

استنشاق PM۲.۵، ما را با ابَرَمیکروب هایی نیز آلوده می کند که می توانند ما را بکشند.
با وجود ارائه شدن یافته های این پژوهش، علت اصلی مقاومت آنتی بیوتیکی همچنان استفاده 
بیش از اندازه آنتی بیوتیک ها در نظر گرفته می شود. به همین دلیل است که بسیاری از متخصصان 
سامت اکنون در صورت امکان، از تجویز کردن آنتی بیوتیک برای عفونت های جزئی اجتناب می کنند.

هنگامی که ما از آنتی بیوتیک ها استفاده می کنیم، برخی از باکتری ها می میرند اما باکتری های 
مقاوم می توانند زنده بمانند و به لطف جهش در ژن هایشان، در برابر داروها مقاومت کنند.

مقاومت آنتی بیوتیکی، بخشی از یک مشکل گسترده تر است که به عنوان »مقاومت ضد میکروبی« 
شــناخته می شود و عاوه بر باکتری ها، سایر ارگانیســم ها مانند ویروس ها و قارچ ها را نیز در بر 
می گیرد. اکنون یک صنعت علمی کامل، به هدف قرار دادن مشکل جدی مقاومت ضد میکروبی 

و ابَرَمیکروب های ناشی از آن اختصاص داده شده است که داروها دیگر با آنها سازگار نیستند.
»سازمان جهانی بهداشت«)WHO( تخمین می زند که این ابَرَمیکروب ها تا سال ۲۰۵۰، سالانه ۱۰ 
میلیون نفر را می کشند و بار ۱۰۰ تریلیون دلاری را بر اقتصاد جهانی تحمیل می کنند. گفته می شود 

آلودگی هوا عامل افزایش مقاومت آنتی بیوتیکی است
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